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1. Επικύρωση Πρακτικών, σελ. 4691, 4705
2. Άδεια απουσίας της Βουλευτή κ. Μ. Μπόλαρη, σελ. 4702
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4. Συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων:
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ii. σχετικά µε τη χρηµατοδότηση των αθλητικών οµοσπον-
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ii. σχετικά µε τις ζηµιές που προκλήθηκαν από τις έντονες

βροχοπτώσεις στις περιοχές των δήµων Πύλης και Καλαµ-
πάκας του Νοµού Τρικάλων, σελ. 4706
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Αθήνα, σήµερα στις 15 Νοεµβρίου 2012, ηµέρα Πέµπτη και
ώρα 9.38’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευ-
τηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την προ-
εδρία του Ε’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΛΕΩΝΙΔΑ ΓΡΗΓΟΡΑΚΟΥ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

(ΕΠΙΚΥΡΩΣΗ ΠΡΑΚΤΙΚΩΝ: Σύµφωνα µε την από 13-11-2012
εξουσιοδότηση του Σώµατος, επικυρώθηκαν µε ευθύνη του Προ-
εδρείου τα Πρακτικά της ΟΑ’ συνεδριάσεώς του, της Τρίτης
13ης Νοεµβρίου 2012 σε ό,τι αφορά την ψήφιση στο σύνολο του
σχεδίου νόµου: 

«Κύρωση της Τροποποίησης του άρθρου 20 παράγραφος 1
της Σύµβασης για την εξάλειψη όλων των µορφών διακρίσεων
κατά των γυναικών, όπως υιοθετήθηκε κατά τη συνάντηση των
κρατών - µερών στην ανωτέρω Σύµβαση, στις 22-5-1995 και εγ-
κρίθηκε από τη Γενική Συνέλευση των Ηνωµένων Εθνών στις
22.12.1995 (A/RES/50/202/23-2-1996)»).

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Σώµα.

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από την κ. Φωτεινή Πιπιλή,
Βουλευτή Α’ Αθήνας τα ακόλουθα:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Η Βουλευτής Σερρών κ. ΜΑΡΙΑ ΚΟΛΛΙΑ - ΤΣΑΡΟΥΧΑ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  ο Ιατρικός Σύλλογος Αθηνών αιτεί-
ται την απόσυρση της διάταξης του πολυνοµοσχεδίου που αφο-
ρά τη δραστική ουσία.

2) Ο Βουλευτής Λακωνίας κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΔΑΒΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο Σύνδεσµος Υδραυλικών Θερµικών Εγ-
καταστατών Νοµού Λακωνίας αιτείται την επανεξέταση των δια-
τάξεων του νέου προεδρικού διατάγµατος «περί υδραυλικών
εγκαταστάσεων» και ιδιαίτερα των σχετιζοµένων µε την υπεύ-
θυνη δήλωση και την τεκµηρίωση προϋπηρεσίας.

3) Ο Βουλευτής Αττικής κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΒΛΑΧΟΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία  επτά υπάλληλοι του Ταµείου Επικουρικής
Ασφάλισης Δηµοσίων Υπαλλήλων αιτούνται την επίλυση του ζη-
τήµατος της καταβολής της διαφοράς µείωσης των αποδοχών
τους.

4) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στον κίνδυνο
απώλειας δηµοσίων εσόδων από την αναµόρφωση του τρόπου
φορολογίας των τσιγάρων

5) Ο Βουλευτής Αττικής κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΒΛΑΧΟΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία  ο Δήµος Λαυρεωτικής Νοµού Αττικής αιτείται
την επίλυση του ζητήµατος της διαχείρισης των στερεών απο-
βλήτων.

6) Ο Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΝΙΚΗΤΑΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Προσωπικού Οίκου Ναύ-
του εκφράζει την αντίθεσή του στη µεταφορά του προσωπικού
του Οίκου Ναύτου στον ΕΟΠΥΥ.

7) Ο Βουλευτής Αργολίδος κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Γονέων και Κηδεµόνων του
Μουσικού Σχολείου Αργολίδας «Ιωάννης Καραµάνος» αιτείται
την άµεση κάλυψη των κενών θέσεων εκπαιδευτικών.

8) Η Βουλευτής Α’ Πειραιώς κ. ΜΑΡΙΑ ΡΕΠΟΥΣΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  η γενική συνέλευση καθηγητών Γαλλικής
και Γερµανικής Γλώσσας και Φιλολογίας και ο καθηγητής κ. Νι-
κόλαος Παππούς παραθέτουν τις προτάσεις και τις θέσεις τους
σχετικά µε τα ζητήµατα διδασκαλίας της δεύτερης ξένης γλώσ-
σας  στα σχολεία, καθώς και µε τα γενικότερα προβλήµατα του
κλάδου τους.

9) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  η κ.  Εριφύλλη Παντελίδου αιτείται
την κατάργηση όλων των εξαιρέσεων της φορολογίας που προ-
βλέπονται στους νόµους 3842/2010 και 1587/1950, οι οποίοι δη-
µιούργησαν φορολογικούς παραδείσους και διακίνηση µαύρου
χρήµατος. 

10) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Οµοσπονδία Εκτελωνιστών Ελ-
λάδος εκφράζει την αντίθεσή της στο νέο µνηµόνιο που οδηγεί
ουσιαστικά σε κατάργηση του επαγγέλµατός τους.

11) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο σύλλογος διδασκόντων των Ανω-
τέρων Τουριστικών Σχολών της Ρόδου και του Αγίου Νικολάου
εκφράζει τη διαµαρτυρία του για το γεγονός ότι οι σχολές πα-
ραµένουν κλειστές µέχρι και σήµερα. 

12) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η συντονιστική επιτροπή των Δι-
κηγορικών Συλλόγων Ελλάδος εκφράζει τη διαµαρτυρία της για
τα νέα επώδυνα οικονοµικά µέτρα. 

Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α  Β Ο Υ Λ Η Σ

ΙΕ’ ΠΕΡΙΟΔΟΣ

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗΣ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ
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13) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Ιδιοκτητών Κέντρων
Ξένων Γλωσσών Νοµού Αχαίας εκφράζει την αντίθεσή του στις
ρυθµίσεις του νοµοσχεδίου του Υπουργείου Παιδείας και Θρη-
σκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλητισµού που οδηγούν τα ιδιωτικά
εκπαιδευτήρια σε αφανισµό.

14) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία οι εργαζόµενοι της «ATE LEASING
Α.Ε.  εκφράζουν τη διαµαρτυρία τους για το γεγονός  ότι η «ATE
LEASING Α.Ε.» εξαιρέθηκε από τη µεταβίβαση του προσωπικού
και του υγιούς χαρτοφυλακίου της ΑΤΕ BANK στην Τράπεζα Πει-
ραιώς.

15) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Ελληνική Οµοσπονδία Θαλασ-
σαιµίας αιτείται να τηρηθούν οι δεσµεύσεις της Κυβέρνησης για
την προστασία των θαλασσαιµικών και των οικογενειών τους.

16) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Ανώτατη Συνοµοσπονδία Πολυ-
τέκνων Ελλάδος καταγγέλλει ότι  η κατάργηση των πολυτεκνικών
επιδοµάτων οδηγεί την πολύτεκνη οικογένεια σε αφανισµό.

17) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Πρόεδρος του Δικηγορικού Συλ-
λόγου Αθηνών αιτείται την άµεση απόσυρση των κατακρι-
νόµενων ως πρόδηλα αντισυνταγµατικών διατάξεων του πολυ-
νοµοσχεδίου που θίγουν το δικηγορικό σώµα της χώρας.

18) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  ο Δήµος Πηνειού Νοµού Ηλείας αι-
τείται την άµεση κάλυψη  των κενών θέσεων διδακτικού  προσω-
πικού στο Μουσικό  Σχολείο Βαρθολοµιού.

19) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  η Διοικούσα Επιτροπή του Τεχνικού
Επιµελητηρίου της Ελλάδας, Τµήµα Δυτικής Ελλάδος αιτείται
την αποκατάσταση των ζηµιών των σεισµόπληκτων κτιρίων  του
2008 των Περιφερειακών Ενοτήτων Ηλείας και Αχαίας και την κα-
ταβολή των δόσεων της κρατικής αρωγής.

20) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά την καταστροφή
του δάσους Στροφυλιάς-Ραχών -Κ.Σαµικού.

21) Ο Βουλευτής Κορινθίας κ. ΧΡΙΣΤΟΣ ΔΗΜΑΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία  οι Σύλλογοι Επαγγελµατιών Αλιέων της Πε-
ριφερειακής Ενότητας Κορινθίας καταθέτουν τις προτάσεις τους
σχετικά µε την προθεσµία δηµιουργίας και ανασυγκρότησης των
νέων συλλόγων και την ανανέωση των επαγγελµατικών αδειών
των ήδη λειτουργούντων στην Περιφερειακή Ενότητα Κορινθίας.

22) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύνδεσµος Ελληνικών Βιοµηχα-
νιών διαµαρτύρεται για τα νέα οικονοµικά µέτρα και τις
επιπτώσεις που θα έχουν στις ελληνικές καπνοβιοµηχανίες.

23) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο κ. Γεώργιος Μπαρµπούνης, συν-
ταξιούχος του δηµοσίου αιτείται να σταµατήσει άµεσα η
περικοπή µισθών και συντάξεων.

24) Ο Βουλευτής Αττικής κ. ΗΛΙΑΣ ΚΑΣΙΔΙΑΡΗΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία  εκπρόσωποι της περιοχής Ντραφίου-Διώνης-
Αγίου Σπυρίδωνα, κάτοικοι Πικερµίου αιτούνται την επίλυση
θέµατος που αφορά τη νέα αύξηση των δηµοτικών τελών του
Δήµου Ραφήνας-Πικερµίου.

25) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΗΛΙΑΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΑΡΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η Εθνική Γενική Συνοµοσπονδία Ανα-

πήρων και Θυµάτων Πολέµου Ελλάδος διαµαρτύρεται για την
απελευθέρωση του επαγγέλµατος του καπνοπώλη, καθώς και
για την κατάργηση του προνοµίου χορηγήσεως αδειών περιπτέ-
ρων και κυλικείων στους ανάπηρους και τα θύµατα πολέµου.

26) Ο Βουλευτής Α’ Πειραιώς κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΖΗΛΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η Ανώτατη Συνοµοσπονδία Πολυτέ-
κνων Ελλάδος αιτείται την απόσυρση των διατάξεων που
καταργούν το επίδοµα και τη σύνταξη της πολύτεκνης µητέρας,
καθώς και το επίδοµα του τρίτου τέκνου και οδηγούν στον αφα-
νισµό της ελληνικής πολύτεκνης οικογένειας.

27) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Εθνική Συνοµοσπονδία Ατόµων
µε Αναπηρία αιτείται να γίνουν δεκτές οι προτάσεις της σχετικά
µε βαθµολογικά, µισθολογικά και ασφαλιστικά ζητήµατα των ατό-
µων µε αναπηρία.

28) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο κ. Γεράσιµος Σαράφογλου επι-
σηµαίνει ότι τα νέα οικονοµικά µέτρα είναι επώδυνα για τον
Έλληνα πολίτη και αιτείται την καταψήφισή τους.

29) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  το Τεχνικό Επιµελητήριο της Ελ-
λάδας - Τµήµα Δυτικής Ελλάδας αιτείται την αποκατάσταση των
σεισµόπληκτων κτηρίων του 2008 στην Περιφέρεια Δυτικής Ελ-
λάδας.

30) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Παναγιώτης Γκουντελάκης αι-
τείται να ενηµερωθεί για την ευνοϊκή ρύθµιση των πολυτέκνων
σε σχέση µε το τιµολόγιο της ΔΕΗ.

31) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Οµοσπονδία Ιδιοκτητών Κέντρων
Ξένων Γλωσσών PALSO εκφράζει την αντίθεσή της σε διατάξεις
του νοµοσχεδίου του Υπουργείου Παιδείας και Θρησκευµάτων,
Πολιτισµού και Αθλητισµού που, κατά την άποψή της, οδηγούν
το σύνολο των ιδιωτικών εκπαιδευτηρίων σε αφανισµό.

32) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η ιατρική υπηρεσία του Γενικού
Νοσοκοµείου Πατρών «ο Άγιος Ανδρέας» παραθετει τα προβλή-
µατα στην οµαλή λειτουργία που προκαλεί  στο νοσοκοµείο ο
νέος οργανισµός για τις συγχωνεύσεις.

33) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Δικηγορικός Σύλλογος Πατρών
αιτείται να γίνει δεκτή προτεινόµενη τροπολογία για το άρθρο 42
του Κώδικα Δικηγόρων που αφορά τα συµβόλαια.

34) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Αστική Εταιρεία Μη Κερδοσκο-
πικού Χαρακτήρα «Εθνική Εταιρεία» εκφράζει την έντονη διαµαρ-
τυρία της στα νέα οικονοµικά µέτρα.

35) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση Εταιρειών Διαφήµισης
και Επικοινωνίας Ελλάδος προτείνει ρύθµιση στο νοµοσχέδιο του
Υπουργείου Οικονοµικών «Μεσοπρόθεσµο Πλαίσιο Δηµοσιονο-
µικής Στρατηγικής 2012-2016» για τη δυνατότητα διαφήµισης
προίόντων καπνού.

36) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία το Σωµατείο των Εργαζοµένων
στα Κέντρα Πρόληψης της Χρήσης Εξαρτησιογόνων Ουσιών αι-
τείται την εγγραφή των κέντρων στον κρατικό προϋπολογισµό
του 2013.

37) Ο Βουλευτής Κορινθίας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΑΓΑΡΑΣ κατέθεσε
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αναφορά µε την οποία  οι Εκπρόσωποι των Συλλόγων Επαγγελ-
µατιών Αλιέων της Περιφερειακής Ενότητας Κορινθίας αιτούνται
την παράταση της προθεσµίας ανανέωσης των επαγγελµατικών
αδειών των αλιέων,  µέσω της οργάνωσης και συγκρότησης νέων
συλλόγων.

38) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΜΕΪΚΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  η Οµοσπονδία Πολυµελών Οι-
κογενειών µε Τρία Τέκνα Ελλάδος  αιτείται, µέσω της τροποποί-
ησης διατάξεων του ν. 1910/1944, την εξοµοίωση των τρίτεκνων
οικογενειών µε τις πολύτεκνες.

39) Οι Βουλευτές Ηρακλείου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ και
Ηρακλείου κ. ΜΑΡΙΑ ΔΙΑΚΑΚΗ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία
το Πταισµατοδικείο Ηρακλείου αιτείται την αύξηση των οργανι-
κών θέσεων πταισµατοδικών, ώστε να ανταποκριθεί στις απαιτή-
σεις και τις συνθήκες της περιοχής.

40) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Εθνική Γενική Συνοµοσπονδία
Αναπήρων και Θυµάτων Πολέµου εκφράζει τη διαµαρτυρία της
για την  ανάκληση των αδειών πώλησης καπνοβιοµηχανικών προ-
ϊόντων και εκµεταλλεύσεως περιπτέρου και κυλικείου από τους
αναπήρους και τα θύµατα πολέµου.

41) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΜΕΪΚΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο κ. Ιωάννης Λαζάρου και άλλοι
συνταξιούχοι του ΟΑΕΕ καταγγέλλουν την κράτηση µηνιαίου
ποσού από τους συνταξιούχους του ΟΑΕΕ υπέρ της Πανελλαδι-
κής Οµοσπονδίας Συνταξιούχων Εµπόρων χωρίς την προηγού-
µενη έγγραφη συγκατάθεσή τους.

42) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Σύνδεσµος Εταιριών Φωτοβολ-
ταϊκών επισηµαίνει  τις καταστροφικές συνέπειες που θα έχει για
τις επενδύσεις η εφαρµογή του µνηµονίου 3.

43) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Ένωση Πτυχιούχων Περιβαλ-
λοντολόγων Ελλάδας επισηµαίνει την ανάγκη  δηµιουργίας ενός
νέου  κλειστού επαγγέλµατος στον κλάδο των περιβαλλοντικών
επιθεωρήσεων βιοτεχνιών-βιοµηχανιών.

44) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο κ. Θέµης Μαγκανάς παραθέτει

τις προτάσεις του σχετικά µε την εξυπηρέτηση των ενυπόθηκων
δανείων και τη  φορολόγηση της ακίνητης περιουσίας.

45) Ο Βουλευτής Αργολίδος κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΔΡΙΑΝΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία το Μουσικό Σχολείο Αργολίδας
«Ιωάννης Καραµάνος» αιτείται την άµεση κάλυψη των κενών θέ-
σεων εκπαιδευτικών. 

46) Ο Βουλευτής Δράµας κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΥΡΙΑΖΙΔΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία το Σωµατείο Εργαζοµένων της
ΕΨΥΚΑ του Νοµού Δράµας αιτείται την άµεση κάλυψη των δα-
πανών µισθοδοσίας του προσωπικού µέσω της εξεύρεσης σχε-
τικών πιστώσεων.

47) Ο Βουλευτής Κορινθίας κ. ΧΡΙΣΤΟΣ ΔΗΜΑΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία  το Διοικητικό Συµβούλιο του Συλλόγου Γο-
νέων και Κηδεµόνων του Γενικού Λυκείου Χιλιοµοδίου Νοµού
Κορινθίας  αιτείται τη διάθεση καθηγητή φιλολόγου και βιολό-
γου-χηµικού στο Γενικό Λύκειο Χιλιοµοδίου.

48) Ο Βουλευτής Κορινθίας κ. ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΜΠΟΥΚΟΥΡΑΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η κ. Ελένη Καραπατά αιτείται την
επίλυση του θέµατός της που αφορά τέλη κυκλοφορίας ΙΧ οχή-
µατός της από το 1997 έως το 2011.

49) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΜΕΪΚΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Νεφροπαθών
Νοµού Μαγνησίας αιτείται την άµεση επίλυση των προβληµάτων
λειτουργίας της Μονάδας Τεχνητού Νεφρού του Νοσοκοµείου
Βόλου.

50) Ο Βουλευτής Αργολίδος κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΔΡΙΑΝΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  κάτοικοι του Δήµου Κρανιδίου του
Νοµού Αργολίδας  καταγγέλλουν την υποβάθµιση του περιβάλ-
λοντος και την καταστροφή βοσκοτόπων στην περιοχή Πλάσα
και Μπιγιάριζα της περιοχής Λουκαϊτίου που δηµιουργούν οι ερ-
γασίες εγκατάστασης φωτοβολταϊκών σταθµών.

B. AΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 1465/10-09-2012 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Λαµπρούλη Γεώργιου, Κατσώτη Χρήστου, Παφίλη Αθα-
νάσιου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 86274/9-10-2012 έγγραφο  από
τον Υπουργό Υγείας η ακόλουθη απάντηση:
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2. Στην µε αριθµό 1729/17-09-2012 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Αµανατίδη Ιωάννη, Βαµβακά Ευγενίας (Τζένης), Γεωργο-
πούλου-Σαλτάρη Ευσταθίας (Έφης), Δριτσέλη Παναγιώτας, Κα-
νελλοπούλου Μαρίας, Καρά Γιουσούφ Αϊχάν, Κουράκη Αναστά-

σιου (Τάσου), Μαντά Χρήστου, Πάντζα Γεώργιου, Συρµαλένιου
Νικόλαου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 122201/ΙΗ ΕΞ/9-10-2012 έγ-
γραφο  από τον Υπουργό Παιδείας και Θρησκευµάτων, Πολιτι-
σµού και Αθλητισµού η ακόλουθη απάντηση:
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα το δελτίο
επικαίρων ερωτήσεων της Παρασκευής 16 Νοεµβρίου 2012. 

Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ  Πρώτου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφοι 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 593/13-11-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Λακωνίας της Νέας Δηµοκρατίας κ. Αθανασίου Δαβάκη
προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά
µε τη µη καταβολή του 50% της ενιαίας ενίσχυσης 2012 σε Λά-
κωνες αγρότες.

2. Η µε αριθµό 597/13-11-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Β’� Αθήνας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς -
Ενωτικού Κοινωνικού Μετώπου κ. Δηµητρίου Στρατούλη προς
τους Υπουργούς Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας
και Οικονοµικών, σχετικά µε τις καθυστερήσεις στην απονοµή
των  συντάξεων των ασφαλισµένων ιδιωτικού και δηµόσιου το-
µέα.       

3. Η µε αριθµό 588/13-11-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Ευβοίας του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Συ-
µεών Κεδίκογλου προς τον Υπουργό Εσωτερικών, σχετικά µε την
ανάγκη έναρξης διαχειριστικού ελέγχου στον Καλλικρατικό Δήµο
Καρύστου Εύβοιας.

4. Η µε αριθµό 584/13-11-2012 επίκαιρη ερώτηση της ΣΤ’ Αν-
τιπροέδρου της Βουλής και Βουλευτού Σερρών των Ανεξάρτη-
των Ελλήνων κ. Μαρίας Κόλλια - Τσαρουχά προς τον Υπουργό
Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά µε την ολοκλήρωση
του αρδευτικού δικτύου Φυλλίδος του Νοµού Σερρών.

5. Η µε αριθµό 589/13-11-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Αττικής της Δηµοκρατικής Αριστεράς κ. Βασιλείου Οικο-
νόµου προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε το Πρότυπο Ειδικό
Οικοτροφείο «οι Άγιοι Ανάργυροι» στην Κάντζα Παλλήνης. 

7. Η µε αριθµό 603/13-11-2012 επίκαιρη ερώτηση της Προ-
έδρου της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Κοµµουνιστικού Κόµ-
µατος Ελλάδας και Βουλευτού Β’� Αθήνας κ. Αλέκας Παπαρήγα

προς τον Υπουργό Εθνικής Άµυνας, σχετικά µε τις κατευθύνσεις
της Ευρωπαϊκής Ένωσης για περιορισµό της πολεµικής βιοµη-
χανίας στην χώρα µας.

Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ  Δεύτερου Κύκλου ( Άρθρο 130 πα-
ράγραφοι 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 594/13-11-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Λέσβου της Νέας Δηµοκρατίας κ. Παύλου Βογιατζή προς
τους Υπουργούς Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων και Περι-
βάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής, σχετικά µε την
εφαρµογή της βιολογικής καταπολέµησης του έλκους της κα-
στανιάς στην περιοχή της Αγιάσου στο Νοµό Λέσβου.

2. Η µε αριθµό 594/13-11-2012 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Β’� Αθήνας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς -
Ενωτικού Κοινωνικού Μετώπου κ. Βασιλικής Κατριβάνου προς
τον Υπουργό Δηµόσιας Τάξης και Προστασίας του Πολίτη, σχε-
τικά µε την άνοδο των κρουσµάτων ρατσιστικής βίας.

3. Η µε αριθµό 585/13-11-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Α’� Θεσσαλονίκης των Ανεξάρτητων Ελλήνων κ. Γαβριήλ
Αβραµίδη προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλι-
µατικής Αλλαγής, σχετικά µε τη διαγραφή των προστίµων, που
αφορούν τη στεγαστική αποκατάσταση των νεοπροσφύγων Πον-
τίων από την τέως Σοβιετική Ένωση.

4. Η µε αριθµό 590/13-11-2012 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Β’� Πειραιά της Δηµοκρατικής Αριστεράς κ. Μαρίας Γιαννα-
κάκη προς τους Υπουργούς  Εξωτερικών και Δηµόσιας Τάξης και
Προστασίας του Πολίτη, σχετικά µε την αναθεώρηση της Συνθή-
κης «Δουβλίνο ΙΙ».

5. Η µε αριθµό 604/13-11-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Β’� Αθήνας του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Χρή-
στου Κατσώτη προς τον Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής Ασφά-
λισης και Πρόνοιας, σχετικά µε την επαναπρόσληψη εργαζοµέ-
νου στην εταιρεία «Olympic Handling S.A. » που απολύθηκε γιατί
απήργησε.
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, εισερχόµεθα στη συζήτηση των 

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Επίκαιρες ερωτήσεις πρώτου κύκλου.
Πρώτη είναι η πρώτη µε αριθµό 580/12-11-2012 επίκαιρη ερώ-

τηση πρώτου κύκλου της Βουλευτού Α’ Αθηνών της Νέας Δηµο-
κρατίας κ. Φωτεινής Πιπιλή προς τον Υπουργό Παιδείας και
Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλητισµού, σχετικά µε την
ένωση του χώρου του Λυκείου του Αριστοτέλη µε το χώρο του
Βυζαντινού Μουσείου σε πολιτιστικό πάρκο. 

Η κ. Πιπιλή έχει το λόγο για δύο λεπτά. 
ΦΩΤΕΙΝΗ ΠΙΠΙΛΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Την εποχή της µιζέριας, της οικονοµικής δυσπραγίας, των

σκληρών µέτρων, αυτής της συνολικής εικόνας της Ελλάδας,
υπάρχουν µερικές στιγµές καθηµερινότητας, που σου δίνουν µία
ευχάριστη, δηµιουργική, αλλά και προσοδοφόρα, θα λέγαµε,
αναλαµπή. Ως καθηµερινός περιπατητής της πόλεως των Αθη-
νών, αυτό που συναντάω το τελευταίο χρονικό διάστηµα στο κέν-
τρο της Αθήνας είναι πολύ ευχάριστο, είναι πολύ δηµιουργικό
και αποτελεί µία ανάσα όχι µόνο για την τουριστική πόλη των
Αθηνών, αλλά και για τους πολίτες που ψάχνουµε να βρούµε
αναλαµπές. Αναφέροµαι στις εργώδεις προσπάθειες του Υπουρ-
γείου Πολιτισµού, στον αρχαιολογικό χώρο του Λυκείου του Αρι-
στοτέλη στην περιοχή της Ρηγίλλης. 

Θα υπενθυµίσω ότι από την πρώτη µου κοινοβουλευτική πα-
ρουσία εδώ, είχα πετύχει από την άµεση αντίδραση του τότε
Υπουργού Πολιτισµού, κ. Αντώνη Σαµαρά, να ξηλωθούν εκείνα τα
απαίσια αλουµινένια κιγκλιδώµατα που και δηµιουργούσαν όρους
φυλακής, αλλά το κυριότερο είναι ότι δεν επέτρεπαν σε κανέναν
να καταλάβει τι κρύβει από πίσω αυτό το απαίσιο αλουµινένιο κιγ-
κλίδωµα. Κρύβει την ιστορία της Αθήνας, φιλοσοφίες κ.λπ..

Επανήλθα και µε δεύτερη ερώτηση στον τότε Υπουργό κ. Γε-
ρουλάνο. Ξαφνικά εδώ και δύο χρόνια -για να είµαστε κυριολε-
κτικά συνεπείς- όχι µόνο ο κ. Αντώνης Σαµαράς ως Υπουργός
Πολιτισµού γκρέµισε σε χρόνο ρεκόρ εκείνα τα απαίσια αλουµι-
νένια, εκείνο το φράχτη, αλλά άρχισε να κινείται από την εποχή
εκείνη έως σήµερα η όλη ανασκαφική λειτουργία στο χώρο.

Έχει γενική σηµασία για την Αθήνα. 
Και ερωτάται ο Υπουργός, ο οποίος γνωρίζει και την ιστορία

καλά. Ποιο είναι το χρονοδιάγραµµα για να ολοκληρωθούν οι
ανασκαφές στο Λύκειο του Αριστοτέλη; 

Και το κυριότερο, το αιτούµενο και το προαπαιτούµενο είναι
να ενοποιηθούν το παρακείµενο στο χώρο του Λυκείου του Αρι-
στοτέλη εκπληκτικά ανακαινισµένο Βυζαντινό Μουσείο και ο
χώρος του Πολεµικού Μουσείου, να γκρεµιστούν τα κάγκελα της
ιδιοκτησίας του κάθε µουσείου, ώστε να αποκτήσει η Αθήνα ένα
σηµαντικότατο πολιτιστικό πάρκο, µε την προϋπόθεση να είναι
βέβαια και ελεγχόµενο.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Ο Υπουργός κ. Κων-

σταντίνος Τζαβάρας έχει το λόγο για τρία λεπτά.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Παι-

δείας και Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλητισµού): Είναι
γνωστό το ενδιαφέρον της κυρίας συναδέλφου για όλα τα ζητή-
µατα που έχουν σχέση µε τον πολιτισµό και κυρίως τα ζητήµατα
που έχουν σχέση µε την ανάδειξη της πολιτιστικής µας κληρο-
νοµιάς στους χώρους του κέντρου της Αθήνας. Και, βέβαια, είµαι
εξ εκείνων που αναγνωρίζουν ότι αυτές οι προσπάθειες -µε τη
γνωστή της αγωνιστικότητα- έχουν πάντα την καλύτερη κατά-
ληξη. Όπως και το θέµα της ανάδειξης του αρχαιολογικού
χώρου της Παλαίστρας του Γυµνασίου του Λυκείου στην οδό Ρη-
γίλλης, το οποίο, πράγµατι, ενθυµούµαι και εγώ ότι το είχε ανα-
λάβει και ήδη τώρα που µιλάµε τελειώνουν όλες αυτές οι
έρευνες, οι οποίες θα πρέπει να πούµε για την ιστορία ότι είχαν
ξεκινήσει από το 1996, οπότε και για πρώτη φορά έγινε εκτετα-
µένη ανασκαφική έρευνα, η οποία, αφού είχε και τις ανάλογες
δηµοσιεύσεις στα επιστηµονικά περιοδικά, ήδη οδηγείται στην
κατάληξή της. Αυτό που αποµένει, είναι να γίνει αναγνωρίσιµη
και να είναι πιο εύκολη η αναγνωσιµότητα των στοιχείων που

έχουν προκύψει από την έρευνα αυτή, µε την τοποθέτηση δια-
φόρων πινακίδων.

Το µείζον όµως θέµα -και θεωρώ ότι, πράγµατι, εκεί θα πρέπει
να εστιάσουµε το ενδιαφέρον- είναι ο τρόπος µε τον οποίο θα
ενοποιηθεί αυτός ο αρχαιολογικός χώρος µε το παρακείµενο Βυ-
ζαντινό και Χριστιανικό Μουσείο, ώστε από αυτήν την ενοποίηση,
να προκύψει ένας ενιαίος, µεγάλος και πολυδύναµος ελεύθερος
χώρος στο κέντρο της Αθήνας, µια πραγµατική όαση πολιτισµού
και αναψυχής. Πράγµατι, πρέπει εδώ να το πούµε και να το ανα-
φέρουµε ότι η Γ’  ΕΠΚΑ βρίσκεται σε συνεχείς συνεννοήσεις µε
τη Διεύθυνση του Βυζαντινού και Χριστιανικού Μουσείου και
εντός του 2013, µε βάση τη µελέτη που υπάρχει, θα γίνει αυτή η
ενοποίηση. Η ενοποίηση γίνεται επί τη βάσει συγκεκριµένης µε-
λέτης, η οποία προβλέπει ότι ο περιβάλλων χώρος του µουσείου
εκτάσεως είκοσι στρεµµάτων, θα διαµορφωθεί σε χώρο περιπά-
του και αναψυχής µε σύστηµα και δίκτυο χωµάτινων πεζοδρόµων
και κήπων, στις εκτάσεις του οποίου κάθε φορά, όπως και τώρα
συµβαίνει, θα εκτίθενται υπαίθριες περιοδικές εκθέσεις έργων
και µνηµείων του πολιτισµού. 

Υπό αυτήν την έννοια, πράγµατι θα πρέπει εντός του 2013 -και
είναι βέβαιο αυτό- να αναµείνουµε τη λειτουργία αυτού του
χώρου και υπό αυτήν την έννοια, να ευοδωθεί και η δικιά σας
προσπάθεια, κυρία συνάδελφε, η οποία είναι πολλού επαινετέα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Η κ. Πιπιλή έχει το
λόγο.

ΦΩΤΕΙΝΗ ΠΙΠΙΛΗ: Για πολύ λίγο, γιατί, όταν συµφωνεί ο
Υπουργός µε έναν εκπρόσωπο του Κοινοβουλίου, δεν χρειάζεται
να τρώµε πολύ χρόνο. 

Θα πρέπει όµως -και χαίροµαι προσωπικά και ως πολίτης των
Αθηνών- να υπάρξουν από την πλευρά του Υπουργείου αυτά τα
απαραίτητα µέτρα για την προστασία του χώρου. Θα πρέπει, δη-
λαδή, το σχέδιο να περιλαµβάνει, ναι µεν την ελεύθερη πρό-
σβαση του κοινού αλλά µε όρους που να ανταποκρίνονται στη
σηµασία αυτού του χώρου. 

Δυστυχώς, όπως ξέρετε, κύριε Τζαβάρα, επειδή µεγάλη µε-
ρίδα πολιτών όχι µόνο δεν σέβονται αλλά απαξιώνουν µε τις πρά-
ξεις τους και την παρουσία τους σηµαντικούς αρχαιολογικούς ή
πολιτιστικούς χώρους, χρειάζεται ιδιαίτερη µελέτη στο πώς και
θα κυκλοφορούµε ελεύθερα σε αυτόν τον υπέροχο χώρο αλλά
να υπάρξει και η µέριµνα, για αυστηρή τήρηση των συνθηκών αι-
σθητικής, υγιεινής κ.α..

Επίσης, µε την ευκαιρία –και τελειώνω- θέλω να πω ότι αφού,
ακούω µε χαρά, ότι το 2013 θα πέσουν τα κάγκελα που χωρίζουν
Βυζαντινό Μουσείο και Λύκειο του Αριστοτέλη, να συζητήσετε
και µε το παρακείµενο Πολεµικό Μουσείο ώστε και εκεί να µην
υπάρχει φραγή εισόδου και ελεύθερης κυκλοφορίας. Και αν
πάµε καλά, να υπογειοποιηθεί το τµήµα της οδού Ριζάρη, να µπει
δηλαδή σε µελλοντικό χρονοδιάγραµµα του Υπουργείου Πολιτι-
σµού, και να ενωθεί µε το πάρκο Ριζάρη δίπλα.

Νοµίζω ότι θα αποκτήσει η ασφυκτιούσα κατά τα άλλα Αθήνα
ένα µοναδικό –όπως είναι η Διονυσίου Αρεοπαγίτου, όπως είναι
η Αποστόλου Παύλου- πολιτιστικό πάρκο.

Χαίροµαι που και ο Πρόεδρος συµφωνεί, γιατί ξέρει καλά το
χώρο και το όραµά µας.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Είναι πολύ ωραίες
ιδέες. Μακάρι να υλοποιηθούν. 

Το λόγο έχει ο Υπουργός Παιδείας και Θρησκευµάτων, Πολι-
τισµού και Αθλητισµού, κ. Τζαβάρας για τρία λεπτά.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Παι-
δείας και Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλητισµού): Αναµ-
φίβολα οι ιδέες είναι ελκυστικές και το όραµα το οποίο περιγρά-
φει η κ. συνάδελφος είναι, πράγµατι, ακαταµάχητης γοητείας.

Το θέµα είναι ότι µε ρεαλισµό θα πρέπει να υπηρετούµε το
όνειρο. Και αυτό που, πράγµατι, µπορούµε να πούµε σήµερα,
είναι ότι η ενοποίηση του περιβάλλοντος χώρου, του Βυζαντινού
και Χριστιανικού Μουσείου και του αρχαιολογικού χώρου της Πα-
λαίστρας του Γυµνασίου, Λυκείου στην οδό Ρηγίλλης είναι ειληµ-
µένη απόφαση και βρίσκεται σε προχωρηµένη φάση υλοποίησης.

Αξίζει δε να σας πω ότι ήδη έχουν εκεί εγκατασταθεί και πρό-
κειται να λειτουργήσουν υπαίθριες εκθέσεις που αφορούν, η µία,
το δρόµο του µαρµάρου όπου θα εκτεθούν γλυπτά από το µου-
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σείο και θα είναι πάρα πολύ ενδιαφέρουσα η περιήγηση µέσα σε
αυτόν το χώρο, όπως επίσης µία άλλη ενδιαφέρουσα έκθεση που
αφορά το παριλίσιο τοπίο. Εκεί, όπως καλύτερα από εµένα γνω-
ρίζετε, είναι οι χωµένες όχθες του Ιλισού ποταµού και στην αρ-
χαιότητα αυτό ακριβώς το τοπίο είχε µια ξεχωριστή οµορφιά.

Σε όλα αυτά, θα πρέπει να προσθέσουµε και το ότι θα υπάρξει
ένα πολύ πυκνό σύστηµα ενηµέρωσης που θα στηρίζεται σε επι-
γραφές, οι οποίες και θα ενηµερώνουν αλλά, κυρίως, και θα προ-
τρέπουν τους πολίτες να αναλάβουν οι ίδιοι την προστασία
αυτού του συγκεκριµένου πάρκου. Διότι, θα είναι ένα οικολογικό,
πολιτιστικό πάρκο, σαν και αυτά που δεν έχουµε στην Αθήνα, δυ-
στυχώς, ενώ όλο το κέντρο της Αθήνας –και συµφωνώ µαζί σας-
θα έπρεπε να είναι ένα εκτεταµένο, ένα αναπεπταµένο τοπίο αρ-
χαιολογικού, πολιτιστικού και οικολογικού πολιτισµού.

Με αυτές, λοιπόν, τις σκέψεις και µε την προοπτική του ορά-
µατος που µας δώσατε, κυρία συνάδελφε, διατελούµε µετά πολ-
λής αγωνίας για το τι πρόκειται να γίνει στο ευθύς και στο
απώτερο µέλλον.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Ευχαριστούµε και

τους δύο σας.
Η δεύτερη µε αριθµό 578/12-11-2012 επίκαιρη ερώτηση πρώ-

του κύκλου του Βουλευτή Ευβοίας του Συνασπισµού Ριζοσπα-
στικής Αριστεράς - Ενωτικού Κοινωνικού Μετώπου κ. Ευάγγελου
Αποστόλου προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε τα κατα-
πατηµένα ακίνητα του δηµοσίου, δεν συζητείται λόγω κωλύµατος
του κυρίου Υπουργού και διαγράφεται.

Η τρίτη µε αριθµό 574/12-11-2012 επίκαιρη ερώτηση πρώτου
κύκλου της Βουλευτού Μαγνησίας των Ανεξάρτητων Ελλήνων κ.
Μαρίνας Χρυσοβελώνη προς τους Υπουργούς Οικονοµικών και
Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων, σχετικά
µε τις συµβάσεις που υπέγραψαν ορισµένοι ιδιοκτήτες των ΜΜΕ
µε την «ATE LEASING», δεν συζητείται λόγω κωλύµατος του κυ-
ρίου Υπουργού και διαγράφεται.

Θα συζητηθεί η τέταρτη µε αριθµό 576/12-11-2012 επίκαιρη
ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή Επικρατείας της Δηµο-
κρατικής Αριστεράς κ. Σπυρίδωνος Λυκούδη προς τον Υπουργό
Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά µε την αγροτική οι-
κονοµία.  

Το λόγο έχει ο κ. Λυκούδης για δυο λεπτά.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΛΥΚΟΥΔΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, επιτρέψτε µου να κάνω µερικές διαπιστώσεις,

που νοµίζω ότι αποτελούν κοινό τόπο και που είµαι βέβαιος ότι
είναι και δικές σας διαπιστώσεις.

Η οικονοµική δραστηριότητα και ζωή στην περιφέρεια, βασί-
ζονται σχεδόν αποκλειστικά στην αγροτική παραγωγή. Βασίζον-
ται, επίσης και στον τουρισµό, κυρίως όµως, στην αγροτική πα-
ραγωγή. 

Είναι, επίσης, διαπίστωση κοινή όλων µας ότι προσφάτως η
ανεργία στρέφει πλήθος νέων ανθρώπων προς την αγροτική οι-
κονοµία. Νοµίζω, όµως, επίσης ότι είναι αληθής η διαπίστωση ότι
αυτή η στροφή επιχειρείται χωρίς ουσιαστική διαχείριση και κα-
θοδήγηση από την πλευρά της πολιτείας. Ίσως, δεν ήµασταν
έτοιµοι για µια τέτοια στροφή. 

Χρειαζόµαστε µια κρίσιµη µάζα επαγγελµατικών αγροτών,
νέων σε ηλικία, ενηµερωµένων και δηµιουργικών που θα καινο-
τοµήσουν και θα επιχειρήσουν µε όρους κοινωνικής, οικονοµικής
και περιβαλλοντικής βιωσιµότητας. Νοµίζω αντιλαµβάνεστε ότι
έτσι έχουν τα πράγµατα. 

Είναι, όµως, πολλά τα ενδογενή προβλήµατα της ελληνικής γε-
ωργίας. Η ηλικιακή διάρθρωση του αγροτικού πληθυσµού, η
απαξιωµένη συνεταιριστική δράση, η υστέρηση στο πεδίο της
έρευνας και της πληροφόρησης των αγροτών, οι στρεβλώσεις
της αγροδιατροφικής αλυσίδας. 

Κύριε Υπουργέ, πέντε γεωργικές σχολές που θα υπολειτουρ-
γήσουν φέτος και µια που ανταποκρίθηκε στο 1/3 των αιτήσεων,
νοµίζω συµφωνείτε ότι δεν είναι επαρκής απάντηση στο πρό-
βληµα. 

Επίσης, αυτό δεν απαντάει επαρκώς ούτε στο αίτηµα της µε-
ταλυκειακής εκπαίδευσης για τα παιδιά που θέλουν να µείνουν
αγρότες στον τόπο τους ούτε στη αθρόα εγκατάσταση στην

ύπαιθρο νέων ανθρώπων, που επιλέγουν το αγροτικό επάγγελµα. 
Σας ερωτώ, λοιπόν, κύριε Υπουργέ. Πρώτον, ποιος είναι ο σχε-

διασµός του Υπουργείου για την ανάκαµψη της αγροτικής οικο-
νοµίας µε τη µέγιστη αποδοτικότητα των φυσικών, ανθρώπινων
και δηµοσιονοµικών πόρων� Ποιος είναι ο σχεδιασµός της γεωρ-
γικής εκπαίδευσης, ώστε η γεωργία να συνιστά αποδοτική επι-
λογή για τους νέους ανθρώπους µε όρους οικονοµικής και
κοινωνικής βιωσιµότητας� Δεύτερον, πώς αντιλαµβάνεται το
Υπουργείο τον ορισµό του νέου αγρότη που προωθεί η νέα κοινή
γεωργική πολιτική� Σε ποιο στάδιο υλοποίησης, βρίσκεται ο νέος
νόµος για τις συλλογικές µορφές οργάνωσης των παραγωγών�

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Κι εγώ σας ευχαρι-

στώ.
Το λόγο έχει ο Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων

κ. Αθανάσιος Τσαυτάρης για τρία λεπτά.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΤΣΑΥΤΑΡΗΣ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης

και Τροφίµων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Ευχαριστώ, κύριε Λυκούδη, για την ερώτησή σας, γιατί παρά

το ότι θίγετε πληθώρα θεµάτων που δυσκολεύεται κάποιος να τα
αναπτύξει µέσα σε ένα τρίλεπτο, παρ’ όλα αυτά, µας δίνεται η
ευκαιρία να πούµε δυο-τρια πράγµατα, σε ό,τι αφορά τα θέµατα
που θίξατε. 

Συµφωνώ απολύτως και επαναλαµβάνετε τα λόγια µου λέγον-
τας ότι, πραγµατικά, η ανάκαµψη του τόπου θα περάσει από την
ανάκαµψη και ανάπτυξη του πρωτογενούς τοµέα. Εµείς δεν ξε-
χωρίζουµε το πρωτογενές κοµµάτι από τη µεταποιητική βιοµη-
χανία και τα παρακάτω βήµατα. Θα σας περιγράψω, τις δράσεις
και τα σχέδια βελτίωσης των αγροτικών εκµεταλλεύσεων που
αφορούν τους γεωργούς, όπως επίσης, το µέτρο 123α, που έρ-
χεται να κάνει την ενίσχυση της µεταποιητικής βιοµηχανίας.
Ακόµη, θα σας περιγράψω και τις δράσεις που είχαµε την ευκαι-
ρία να περιγράψουµε σε αυτήν την Αίθουσα και τα παρακάτω βή-
µατα για την προώθηση των γεωργικών προϊόντων, την εξω-
στρέφεια, τη βελτίωση των εξαγωγών µας κ.ο.κ.. Εποµένως, βλέ-
πουµε το σύνολο ενιαία.

Θα έλεγα, µάλιστα -κάνοντας ένα ακόµη µεγαλύτερο άλµα- και
τον τουρισµό που τον βλέπετε ξέχωρα στον τοµέα τον τριτογενή
ως παροχή υπηρεσίας, εµείς δεν το βλέπουµε ξέχωρα από µια
ποιοτική γεωργία. Θέλουµε πραγµατικά τα εξαιρετικά διατρο-
φικά προϊόντα του τόπου µας και γενικά το ευρύτερο περιβάλλον
να υποστηρίξει έναν ποιοτικό τουρισµό και ταυτόχρονα να υπο-
στηριχθεί από αυτόν. Διότι, το υβρίδιο αυτό θα είναι προς αµοι-
βαίο όφελος. Για αυτό και είδατε τις δράσεις που προωθούµε,
σε συνεργασία µε την κ. Κεφαλογιάννη. Και την Πέµπτη στα πλαί-
σια των εγκαινίων της FILOXENIA στη Θεσσαλονίκη θα έχουµε
την ευκαιρία να δείξουµε πολύ πιο συγκεκριµένα πράγµατα σε
αυτή την προώθηση της συνεργασίας των δύο αυτών χώρων.

Σε ό,τι αφορά τις προτεραιότητες που θίξατε, σας είπα ότι από
την πρώτη στιγµή µεγάλη προτεραιότητα του Υπουργείου είναι
να φύγουµε από µια γεωργία την οποία προσπαθούσαµε να κά-
νουµε ανταγωνιστική παιδευόµενη ως προς το χαµηλό κόστος
και να πάµε σε µια γεωργία ποιοτικότερη, γιατί αυτήν την ώρα,
όχι µόνο η Ελλάδα, όχι µόνο η Ευρωπαϊκή Ένωση, αλλά όλος ο
κόσµος κάνει µια τέτοια στροφή. Θα σας αναφέρω έναν-δυο κα-
νονισµούς που µόλις χθες υιοθετήθηκαν, για παράδειγµα, ως ενι-
σχυτικά των ρήσεών µου υπέρ µιας ποιοτικής γεωργίας, µια
γεωργίας µε ονοµασία προέλευσης, µιας γεωργίας µε γεωγρα-
φική ένδειξη, µια γεωργίας που µπορεί ένα προϊόν να έχει το
σήµα πάνω ότι αυτό είναι ένα παραδοσιακό προϊόν ορεινής γε-
ωργίας κ.ο.κ..

Θα έλεγα ότι «το σύµπαν συνωµοτεί» υπέρ των προτεραιοτή-
των της γεωργίας που βάζουµε και είναι ευκαιρία να το εκµεταλ-
λευτούµε. Αντιλαµβάνοµαι τις αδυναµίες που περιγράφετε και
θα σας πω στη δευτερολογία µου δυο-τρεις δράσεις που έρχον-
ται να άρουν τις δυσκολίες που περιγράψατε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Ο κ. Λυκούδης έχει
το λόγο για τρία λεπτά.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΛΥΚΟΥΔΗΣ: Κύριε Υπουργέ, κατ’ αρχάς ευχαρι-
στώ για τη θετική ανταπόκριση στα ζητήµατα που θέτει η ερώ-
τησή µου. 
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Εγώ θα επιµείνω σε δυο σηµεία. Όταν µιλάµε για επιστροφή
στην ύπαιθρο, νοµίζω ότι συµφωνείτε ότι έχει τεράστια σηµασία
η γνώση και η πληροφόρηση των νέων αγροτών για πάρα πολλά
ζητήµατα που έχουν σχέση µε το αντικείµενό τους και όχι µόνο
αυτό, αλλά και ο αναντικατάστατος ρόλος της ανάγκης της ορ-
γάνωσής τους. 

Εµείς επιµένουµε -και είµαι βέβαιος ότι συµφωνείτε- ότι πρέπει
να δώσουµε ιδιαίτερο βάρος στους συνεταιρισµούς, σε συνεται-
ρισµούς, όµως, που έχουν ή που θα έχουν ως βασικούς στόχους
τη µεγιστοποίηση του εισοδήµατος των µελών τους από την πώ-
ληση των προϊόντων, αλλά και το συντονισµό των δράσεων
στους σε τοµείς της µεταποίησης, της προβολής και της εµπο-
ρίας, συνεταιρισµούς οι οποίοι θα λειτουργούν ως υγιείς επιχει-
ρήσεις των αγροτών, συνεταιρισµούς οι οποίοι µε τη δράση τους
στην προµήθεια λιπασµάτων, φυτοφαρµάκων και ζωοτροφών θα
συµβάλουν στη µείωση του κόστους παραγωγής, συνεταιρι-
σµούς τελικά –να θίξω ένα θέµα που το ξέρετε και το ξέρουµε
όλοι- οι οποίοι θα στελεχώνονται διαχειριστικά από άξιους επι-
στήµονες και όχι από κοµµατικούς εγκάθετους.

Για όλους αυτούς τους λόγους, κύριε Υπουργέ, προσπάθησα
να προκαλέσω µε την ερώτησή µου τη συζήτηση αυτή που κά-
νουµε. 

Σας βεβαιώνω ότι εµείς θα συµβάλουµε στη δηµιουργία νέων
συλλογικών µορφών δράσης και στις θετικές πρωτοβουλίες του
Υπουργείου.

Κύριε Υπουργέ, νοµίζω ότι βρισκόµαστε µπροστά σε µια νέα
µεγάλη µεταρρύθµιση. Είµαστε σε µια εποχή που όλα αλλάζουν.
Αλλάζει το τοπίο, αλλάζει η αγροτική µας παραγωγή. Είµαστε
υποχρεωµένοι να αλλάξουµε κι εµείς ως κράτος, ως πολιτεία
απέναντι στο ζήτηµα. 

Το τοπίο αλλάζει και το ξέρετε. Οι άνθρωποι δραστηριοποι-
ούνται. Πρέπει όλοι να ακολουθήσουµε αυτήν την πορεία της µε-
γάλης αλλαγής, να υποστηρίξουµε τη χωρική διαφοροποίηση
του µοντέλου ανάπτυξης, να δώσουµε, δηλαδή, την ευκαιρία να
σχεδιάσουν την ανάπτυξη κάθε περιοχής οι πρωταγωνιστές της
ανάπτυξης, οι αγρότες, οι νέοι αγρότες, αυτοί δηλαδή που θα
υλοποιήσουν την ανάπτυξη, αλλά και που θα ωφεληθούν από τα
αποτελέσµατά της.

Κύριε Υπουργέ, πρέπει να προχωρήσουµε στην κατάθεση του
σχετικού νοµοσχεδίου, ώστε ο νέος Οργανισµός της ΕΛΓΟ-ΔΗ-
ΜΗΤΡΑ, που συµπεριλαµβάνει τη συνένωση των υπολοίπων ορ-
γανισµών, να αποκτήσει την κατά το δυνατόν µεγαλύτερη και
αποδοτικότερη θεσµική υπόσταση.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Ο Υπουργός, κ.

Αθανάσιος Τσαυτάρης, έχει το λόγο για τρία λεπτά.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΤΣΑΥΤΑΡΗΣ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης

και Τροφίµων): Ευχαριστώ πολύ.
Ας αρχίσω από τα πρώτα θέµατα που θίξατε και αφορούν το

ανθρώπινο δυναµικό, τον ανθρώπινο παράγοντα στη γεωργία.
Θα σας αναφέρω τέσσερα πράγµατα που κάναµε ήδη, για να
δείτε ότι αυτός ο παράγων, κατά την άποψή µου, όπως τόνισα
και από αυτό το Βήµα, είναι ο πιο περιοριστικός παράγων αυτήν
τη στιγµή στη γεωργία µας: η έλλειψη ανθρωπίνου δυναµικού και
µάλιστα νέου ανθρωπίνου δυναµικού. Ακριβώς, λοιπόν, γι’ αυτό
το λόγο η πρώτη δράση που κάναµε αφορά τους νέους αγρότες,
όπου υποστηρίξαµε δέκα χιλιάδες νέους αγρότες της περιφέ-
ρειας, προκειµένου να µην φύγουν κι αυτοί από την περιφέρεια
προς τα αστικά κέντρα.

Δεύτερον, µε τη διανοµή της γης υποστηρίξαµε τέσσερις χι-
λιάδες γεωτεχνικούς µε πτυχίο, είτε από το ΤΕΙ φυτικής, ζωικής
παραγωγής και άλλα, είτε από το ΑΕΙ, δηλαδή γεωπόνους, κτη-
νιάτρους κ.λπ.. Να δώσουµε δηλαδή γη σε ανθρώπους που είναι
ήδη µορφωµένοι, έτσι ώστε επιστρέφοντας, να ενσωµατώσουν
τη γνώση και την καινοτοµία που µεταφέρουν, διά ζώσης πλέον,
µέσω του εαυτού τους στην παραγωγική διαδικασία.

Παρά τις δυσκολίες που έχουµε µε το προσωπικό –και ξέρετε
από πού πηγάζουν, µιας και δεν επιτρέπεται να προσλαµβάνεται
προσωπικό στις µέρες µας- λειτουργήσαµε έξι τέτοιες σχολές
σκορπισµένες σε όλη την Ελλάδα και µαζί και µε την Αµερικάνικη
Γεωργική Σχολή, που βοηθάει σε αυτήν την κατεύθυνση, φρον-

τίζουµε –και είναι σηµαντικό να το πω αυτό- στοχευµένα κάποι-
ους τοµείς. Για παράδειγµα λέµε, έλα εδώ να σου µάθουµε την
κτηνοτροφία ή την τυροκοµία, έλα εδώ να σου µάθουµε την µε-
λισσοκοµία ή οτιδήποτε άλλο παραγωγικό υπάρχει. 

Δουλεύουµε µε το Υπουργείο Παιδείας έτσι ώστε τα τεχνικά
λύκεια του τόπου να αποκτήσουν τέτοιες ειδικότητες. Δηλαδή να
µην πηγαίνει κάποιος στο τεχνικό λύκειο µόνο για να γίνει µηχα-
νικός αυτοκινήτων ή µόνο για να γίνει ηλεκτρολόγος, αλλά να πη-
γαίνει για να µπορεί να γίνει επαγγελµατίας αγρότης και
µεταποιητής, για µία καθετοποιηµένη επιχείρηση, από το πρό-
βατο ή από την αγελάδα του µέχρι το εξαιρετικό του τυρί, και
ίσως και πιο παραπέρα.

Δεν διαφωνεί κανείς και οπωσδήποτε χτυπάτε ανοιχτές θύρες
σε έναν καθηγητή και ερευνητή, να τονίσω εγώ τη σηµασία της
έρευνας και της τεχνολογίας. Το λέω µόνο για τον εξής λόγο:
Επειδή θα γίνει συζήτηση για τη νέα ΚΑΠ, επειδή θα γίνει συζή-
τηση για το αν θα αξιοποιηθούν κονδύλια ή όχι, σας δηλώνω ότι
το κονδύλι που αφορά την έρευνα και την τυροκοµία, την εκπαί-
δευση και τις συµβουλές προς τον αγρότη, είναι το µόνο κονδύλι,
ο άξονας και το µέτρο αυτό, του οποίου το ποσό τετραπλασιά-
ζεται στη νέα ΚΑΠ. Εποµένως, µπορούµε να οργανωθούµε
σωστά προκειµένου να αξιοποιήσουµε αυτούς τους όρους. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

Θα µου επιτρέψετε, κύριε Πρόεδρε, για λίγα δευτερόλεπτα,
αν έχω την ανοχή σας, να σας πω τι προσπάθεια κάνουµε να υπο-
στηρίξουµε και µε ρευστότητα τους ανθρώπους που καταπιάνον-
ται µε αυτήν την προσπάθεια, γιατί έχουν ακριβώς τις δυσκολίες
που περιγράψατε. 

Σας ανακοινώνω, λοιπόν, ότι πέραν αυτών που κάναµε, να δώ-
σουµε την εξισωτική, να δώσουµε την επιστροφή του ειδικού
φόρου κατανάλωσης πετρελαιοειδών, το 50%, θα δώσουµε το
υπόλοιπο 50% πριν την λήξη του έτους. Να δώσουµε την ενιαία
ενίσχυση µετά την 15η Οκτωβρίου και έχουµε εξασφαλίσει να
δώσουµε και το υπόλοιπο µισό της ενιαίας ενίσχυσης, που είναι
άλλα αρκετά εκατοντάδες εκατοµµύρια ευρώ µετά την 15η Δε-
κεµβρίου. Όπως ανακοινώσαµε σήµερα -και πρέπει να το πω
απευθυνόµενος και στους αγρότες και στους µεταποιητές- δη-
µιουργήσαµε έναν τραπεζικό λογαριασµό µε ένα ποσό χρηµά-
των, προκειµένου να λύσουµε δύο µεγάλα προβλήµατα, που
έχουν όλοι αυτοί, συµπεριλαµβανοµένων και άλλων τοµέων και
σε άλλα θέµατα που αφορούν τα δηµόσια έργα, τα έργα ΕΣΠΑ
κ.λπ.. Δηλαδή, δηµιουργούµε ένα χρηµατοπιστωτικό εργαλείο σε
συνεργασία µε την ΑΤΕ-ΠΕΙΡΑΙΩΣ για να λύσουµε δύο προβλή-
µατα. Πρώτον, να µπορούν, όσοι έχουν εγκεκριµένα σχέδια βελ-
τίωσης -και είναι έξι χιλιάδες περίπου αγρότες- να πάνε από
σήµερα να πάρουν εγγυητική επιστολή για να πάρουν την επιδό-
τησή τους, που είναι το 50% της προσπάθειας, από το Υπουργείο
Γεωργίας και δεύτερον, ένα εργαλείο δανειοδότησης που θα κα-
λύψει το απαιτούµενο 25% του δανείου, που απαιτείται για να
υλοποιηθεί η επιχείρησή τους.

Κατά συνέπεια, πιστεύω ότι µε τον τρόπο αυτό ξεµπλοκάρεται
η αξιοποίηση όλων αυτών των κονδυλίων, προκειµένου να ανα-
πτυχθούν σωστά και βιώσιµα οι συγκεκριµένες επιχειρήσεις είτε
στον πρωτογενή τοµέα είτε στον µεταποιητικό. 

Σας ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε, και ζητώ συγγνώµη για
την κατάχρηση του χρόνου. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Ευχαριστούµε κι
εµείς, κύριε Υπουργέ.

Η Βουλευτής του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς-
Ενωτικό Κοινωνικό Μέτωπο, κ. Μαρία Μπόλαρη, ζητεί ολιγοή-
µερη άδεια απουσίας στο εξωτερικό.

To Σώµα εγκρίνει;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Η Βουλή ενέκρινε

τη ζητηθείσα άδεια.
Η πέµπτη µε αριθµό 582/12-11-2012 επίκαιρη ερώτηση πρώ-

του κύκλου του Βουλευτή Β’ Αθήνας του Κοµµουνιστικού Κόµ-
µατος Ελλάδας κ. Χρήστου Κατσώτη προς τον Υπουργό Εργα-
σίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας, σχετικά µε τις απο-
λύσεις εργαζοµένων στην εταιρεία Αερογραµµές Αιγαίου
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(AEGEAN AIRLINES), δεν συζητείται λόγω κωλύµατος του κυρίου
Υπουργού, και διαγράφεται.

Θα συζητηθεί τώρα η πρώτη µε αριθµό 581/12-11-2012 επί-
καιρη ερώτηση δευτέρου κύκλου της Βουλευτού Β’ Αθήνας της
Νέας Δηµοκρατίας κ. Άννας Καραµανλή προς τον Υπουργό Παι-
δείας και Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλητισµού, σχετικά
µε τη χρηµατοδότηση των αθλητικών οµοσπονδιών και την πι-
θανή ένταξή τους σε καθεστώς ΔΕΚΟ. 

Η κ. Καραµανλή έχει το λόγο για δύο λεπτά. 
ΑΝΝΑ ΚΑΡΑΜΑΝΛΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Καληµέρα, κύριε Υπουργέ. 
Είναι γνωστή η κακή οικονοµική κατάσταση στην οποία βρίσκε-

ται η χώρα µας, η οποία έχει επιβάλει περικοπές σε όλες τις δα-
πάνες του κράτους. Οι περικοπές, λοιπόν, δεν θα µπορούσαν να
αφήσουν ανεπηρέαστο και τον αθλητισµό που µας έχει χαρίσει
λαµπρές στιγµές δόξας. 

Η ανοδική, όµως, πορεία του ελληνικού αθλητισµού κινδυνεύει
τώρα να διακοπεί από την τραγική έλλειψη οικονοµικών πόρων
και εκτός αυτού κινδυνεύει να διακοπεί η διεξαγωγή αγώνων και
πρωταθληµάτων, αλλά και η συµµετοχή των εθνικών µας οµάδων
σε αγώνες στο εξωτερικό.

Η ΕΟΕ και οι αθλητικές οµοσπονδίες, όπως είναι γνωστό, δεν
συµπεριλήφθησαν στη γενική Κυβέρνηση, πράγµα που σηµαίνει
απώλεια της εγγυηµένης τακτικής της επιχορήγησής τους.
Όπως θα γνωρίζετε, από το τέλος Σεπτεµβρίου είχαν εκφράσει
µε ψήφισµα την αντίθεσή τους σε µία πιθανή ένταξή τους σε κα-
θεστώς ΔΕΚΟ. 

Κύριε Υπουργέ, όπως γνωρίζετε, το άρθρο 16 του Συντάγµα-
τος ορίζει ότι το κράτος οφείλει να προστατεύει και να επιχορη-
γεί τις αθλητικές οµοσπονδίες, για να επιτελέσουν το κοινωνικό
τους έργο. 

Συνεπώς, ερωτάσθε, κύριε Υπουργέ, πρώτον, ποιες λύσεις
προτίθεστε να προκρίνετε για την επαρκή χρηµατοδότηση των
οµοσπονδιών, έτσι ώστε να συνεχιστεί απρόσκοπτα το κοινωνικό
τους έργο για τη διάδοση και την ανάπτυξη του ελληνικού αθλη-
τισµού και δεύτερον, αν θα προχωρήσετε σε θεσµοθέτηση µόνι-
µου ελεγκτικού µηχανισµού που θα διασφαλίζει την ορθή
οικονοµική διαχείριση των οµοσπονδιών.

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Ο Υπουργός Παι-

δείας και Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλητισµού κ. Ιωάννης
Ιωαννίδης έχει το λόγο για τρία λεπτά. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙΔΗΣ (Υφυπουργός Παιδείας και Θρησκευ-
µάτων, Πολιτισµού και Αθλητισµού): Ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε. 

Ευχαριστώ και τη συνάδελφο κ. Καραµανλή για την επίκαιρη
ερώτηση. 

Θα ήθελα να επαναλάβω αρχικά όσα τόνισα στην οµιλία µου
κατά τη συζήτηση του κρατικού προϋπολογισµού, δηλαδή ότι η
κρίση που σήµερα βιώνουµε είναι πολυεπίπεδη και επηρεάζει
όλες τις κοινωνικές δραστηριότητες και φυσικά και τον αθλητι-
σµό. 

Ενδεικτικά αναφέρω ότι στην προηγούµενη θητεία µου το 2009
ο προϋπολογισµός της Γενικής Γραµµατείας Αθλητισµού ήταν
περίπου 205.000.000 ευρώ. Φέτος, το 2012, ήταν 99.800.000 -
100.000.000 ευρώ- είχαµε δηλαδή µια µείωση πάνω από 50% σε
αυτά τα χρόνια, σε αυτήν την τριετία. Για το 2013 προβλέπεται
να είναι 66.000.000 ευρώ, δηλαδή από το 48%, 49% -που έµεινε
µε το κόψιµο από το 2009 µέχρι το 2012- έχουµε νέα µείωση
33% ήδη στο µισό προϋπολογισµό. 

Για να αναφέρω και ποσοστά, το επόµενο έτος τα κονδύλια
για τον αθλητισµό –αν µείνουν έτσι- θα είναι 0,007 του προϋπο-
λογισµού από 0,02 που ήταν πριν. 

Εκτός όλων αυτών, έχουµε ληξιπρόθεσµα τα οποία είναι
21.343.981 ευρώ τα οποία είναι σε εφορίες γενικής Κυβέρνησης.
Τα πριµ των ΑΜΕΑ δεν δόθηκαν καθόλου –εµείς παραλάβαµε
στο µέσο, τον προϋπολογισµό άλλοι τον έκαναν- γιατί δεν
υπήρχε προϋπολογισµός για να πληρωθούν µέσα στο 2012.
Είναι, λοιπόν, από επιτυχίες, ολυµπιακά, πανευρωπαϊκά µετάλλια
κ.λπ. από το 2009 µέχρι το 2011 5.900.000 ευρώ και το 2012 είναι
3.200.000 ευρώ, δηλαδή τα πριµ όλων των ΑΜΕΑ είναι 9.100.000

ευρώ. 
Για το θέµα του µητρώου των φορέων γενικής Κυβέρνησης θα

ήθελα να αναφέρω ότι η ΕΛΣΤΑΤ είχε κατ’ αρχάς εντάξει τις οµο-
σπονδίες στις ΔΕΚΟ, ως νοµικά πρόσωπα ιδιωτικού δικαίου, που
εποπτεύονται από τη ΓΓΑ και επιχορηγούνται από τον τακτικό
προϋπολογισµό ήδη από τις 23-5-2012. Με την ένταξη, όµως,
αυτή έχετε υπ’ όψιν σας ότι οι οµοσπονδίες θα καταβάλουν οι-
κονοµικά στοιχεία, απολογισµό, προϋπολογισµό 2013 κ.λπ. στην
αρµόδια Διεύθυνση Δ.Ε.Κ.Ο. του Υπουργείου Οικονοµικών. 

Διαµαρτυρήθηκαν δυο, τρεις οµοσπονδίες ότι δεν ήθελαν να
µπουν στις ΔΕΚΟ –δεν λέω ότι αυτό επηρέασε- δηλώνοντας την
αντίθεσή τους, οπότε στις 22-8-2012 επήλθε τροποποίηση από
την ΕΛΣΤΑΤ µε ηµεροµηνία αναφοράς τον Ιούνιο του 2012 και
πλέον δεν συµπεριλαµβάνονται οι οµοσπονδίες στο µητρώο, µε
αποτέλεσµα την αναστολή της υποχρέωσής της για υποβολή
στοιχείων. Μέσα σ’ αυτούς είναι και η ΕΟΕ. Η ΕΟΕ είναι νοµικό
πρόσωπο δηµοσίου δικαίου. Η ΕΛΣΤΑΤ, λοιπόν, θα πρέπει να το
διορθώσει. Το έχουµε επισηµάνει. Οι υπάλληλοι αυτοί είναι δη-
µόσιοι υπάλληλοι. Και ας µην ξεχνούµε ότι στην ΕΟΕ, στην Ελ-
ληνική Ολυµπιακή Επιτροπή, ανήκει το Καλλιµάρµαρο, το
Κολυµβητήριο, το «Καραϊσκάκη» και άλλα πολλά. Εποµένως,
αυτό θα πρέπει οπωσδήποτε να αποκατασταθεί. 

Ειδικότερα, απαντώντας στο πρώτο ερώτηµά σας, θα ήθελα
να πω ότι όπως όλοι γνωρίζουµε και όπως είπατε κι εσείς, ο
αθλητισµός είναι συνταγµατικά κατοχυρωµένος µε το άρθρο 16
παράγραφος 9 του Συντάγµατος. Τελεί, λοιπόν, υπό την προστα-
σία και την ανώτατη εποπτεία του κράτους. Η χρηµατοδότησή
του γίνεται µε βάση τον εκτελεστικό νόµο 2725/1999, όπως
ισχύει, στο πλαίσιο βέβαια των οικονοµικών συνθηκών που επι-
κρατούν σήµερα στη χώρα. Πρέπει, λοιπόν, κάποιος να λάβει υπ’
όψιν του τις συνθήκες αυτές. 

Με ρωτάτε τι προτίθεµαι να κάνω εγώ. Δεν είναι θέµα του Ιωαν-
νίδη το τι θα γίνει ο αθλητισµός. Είναι θέµα όλων των ανθρώπων,
γιατί ο αθλητισµός είναι το µέλλον. Μιλάµε, για παράδειγµα, γι’
αυτά που έκαναν οι αρχαίοι, αλλά δεν θέλουµε να τους µιµη-
θούµε. Οι αρχαίοι έκαναν τρία µαθήµατα: τα Ελληνικά, τη Γυµνα-
στική και τη Μουσική. Τα παιδιά µας αυτήν τη στιγµή, αν κλείσουν
τα κολυµβητήρια, αν κλείσουν τα στάδια επειδή δεν θα υπάρχουν
οικονοµικές δυνατότητες, τότε από εκεί και πέρα, πού θα τα στεί-
λουµε; Στις καφετέριες; Εποµένως, ο αθλητισµός είναι το µέλλον
της χώρας και γι’ αυτόν το λόγο θα πάµε στο Υπουργείο Οικονο-
µικών και θα ζητήσουµε, εάν γίνεται µέσα στα στενά αυτά πλαί-
σια, να αυξήσουµε αυτόν τον προϋπολογισµό. Αν τυχόν δεν
γίνεται αυτό το πράγµα, η τελευταία ελπίδα είναι ο ΟΠΑΠ, ο
οποίος έχει υποχρέωση προς τον αθλητισµό, και αντί να µπαίνει
χορηγός εδώ και εκεί, θα πρέπει να βάλει ένα κεφάλαιο στον
αθλητισµό, για να µπορέσει πλέον ο αθλητισµός να λειτουργήσει
και τα παιδιά να έχουν τους χώρους που θα πρέπει, για να γυ-
µναστούν. Η βούλησή µας είναι παρά τις δυσκολίες αυτές, να
στηρίξουµε ενεργά τα σωµατεία και τα αθλήµατα που έµπρακτα
συµβάλλουν στην αθλητική ανάπτυξη, µέσα στο πλαίσιο των δυ-
νάµεων που έχουµε, όσο και τον πρωταθλητισµό και να κρατή-
σουµε ανοιχτές, µε κάθε θυσία, τις  αθλητικές εγκαταστάσεις,
γιατί το οφείλουµε στη νεολαία της πατρίδας µας. 

Κύριε Πρόεδρε, τα υπόλοιπα θα τα πω στη δευτερολογία µου. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Κυρίες και κύριοι

συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι παρακο-
λουθούν τη συνεδρίασή µας από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού
προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥ-
ΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτη-
ρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής,
σαράντα µαθητές και µαθήτριες και τρεις εκπαιδευτικοί από το
3ο Γυµνάσιο Αγίας Βαρβάρας. 

Η  Βουλή σάς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Το λόγο έχει η κ. Άννα Καραµανλή για τρία λεπτά. 
ΑΝΝΑ ΚΑΡΑΜΑΝΛΗ: Κύριε Υπουργέ, η επίκαιρη ερώτησή

µου έχει στόχο να σας µεταφέρει την αγωνία εκατοντάδων χιλιά-
δων αθλητών που βλέπουν τις δυσκολίες που αντιµετωπίζουν να
διευρύνονται. Είναι πολύ σηµαντικό αυτό που είπατε για την
ΕΟΕ, ότι πρέπει να υπαχθεί στη γενική Κυβέρνηση, και προσπα-
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θούµε όλοι προς αυτήν την κατεύθυνση. Όµως, όπως µας εξηγεί
και η ΕΟΕ, τα χρήµατα των επιχορηγήσεων στις οµοσπονδίες θα
επαρκούν πλέον µόνο για την κάλυψη των πάγιων λειτουργικών
και διοικητικών δαπανών. Άρα, αυτό που απασχολεί όλους µας,
όπως κι εσάς βεβαίως σας απασχολεί, είναι το τι θα γίνει µε τον
πραγµατικό αθλητισµό, τι θα γίνει µε τις αθλητικές διοργανώσεις
εντός και εκτός συνόρων. 

Είπατε ότι ο συνολικός προϋπολογισµός της Γενικής Γραµµα-
τείας Αθλητισµού από 99 εκατοµµύρια κατέβηκε στα 66 εκατοµ-
µύρια, πράγµα που σηµαίνει ότι το έργο σας γίνεται ακόµη πιο
δύσκολο. Με έναν πρόχειρο υπολογισµό και µε βάση την ΕΟΕ,
από τα 47 εκατοµµύρια φέτος θα µοιραστούν τα 15 στις οµο-
σπονδίες αλλά και σε ΕΟΕ και Παραολυµπιακή Επιτροπή, που
δεν είναι πλέον φορείς της γενικής Κυβέρνησης. Δηλαδή µένουν
για τις οµοσπονδίες 13 εκατοµµύρια, από τα οποία τα 9 εκατοµ-
µύρια θα κατευθυνθούν προς τους τριακόσιους ογδόντα πέντε
εργαζοµένους. 

Ψηφίσαµε τον προϋπολογισµό, γιατί ήταν επιτακτική η ανάγκη
επιβίωσης για τη χώρα. Σε µία χώρα που ταλαιπωρείται και προ-
σπαθεί να βρει το βηµατισµό της και να σταθεί στα πόδια της
είναι λογικό να γίνουν περικοπές. 

Πιστεύω, όµως ότι η εποχή του κρατικοδίαιτου αθλητισµού δεν
πρέπει να διαιωνίζεται, ότι οι οµοσπονδίες οφείλουν να νοικοκυ-
ρέψουν τα του οίκου τους, ότι θα έπρεπε να έχουν καλύτερη οι-
κονοµική διαχείριση και να στραφούν στην αναζήτηση χορηγικών
προγραµµάτων από µόνες τους. Αυτό, όµως, δεν σηµαίνει ότι
πρέπει να αρχίσουµε να βλέπουµε και εµείς λουκέτα στον αθλη-
τισµό. Οφείλουµε να αναζητήσουµε τρόπους στήριξης.

Πρέπει να υπάρχει αυστηρός έλεγχος στη διαχείριση των κον-
δυλίων που δίνει το κράτος σε αθλητικές οµοσπονδίες και φο-
ρείς. Κατά την άποψή µας, θα πρέπει να θεσπιστεί ο κατάλληλος
ελεγκτικός µηχανισµός που θα διασφαλίζει ότι και το τελευταίο
ευρώ επιχορήγησης πιάνει τόπο, ότι δηλαδή ξοδεύεται για τον
πραγµατικό αθλητισµό και όχι σε ταξίδια παραγόντων ή σε συ-
νεδριάσεις οµοσπονδιών σε πολυτελή ξενοδοχεία, ούτε ασφα-
λώς σε υπέρογκες και προκλητικές αµοιβές προσωπικού, όπως
αυτές είδαν τον τελευταίο καιρό το φως της δηµοσιότητας. Θα
θέλαµε να εφαρµοστεί ο αθλητικός νόµος που προβλέπει πό-
σους υπαλλήλους απασχολεί κάθε οµοσπονδία ανάλογα µε τα
σωµατεία που έχει. 

Όσον αφορά τον ΟΠΑΠ, τον οποίο αναφέρατε πάρα πολύ
σωστά, θέλω να πω ότι πέρυσι ξόδεψε για χορηγίες 400 εκατοµ-
µύρια ευρώ και άλλα 100 εκατοµµύρια για διαφηµίσεις.

Πρέπει όλοι µαζί -και εσείς και αν χρειαστεί και µε τη δική µας
βοήθεια- να ασκήσουµε πίεση για να διοχετευθούν χρήµατα προς
τις οµοσπονδίες. Μία πρόταση είναι, στη σύµβαση πώλησης µε-
ριδίου του ΟΠΑΠ, να υπάρχει πρόβλεψη, ώστε ένα ποσό της
τάξης των 15 εκατοµµυρίων ευρώ από τα κέρδη να κατευθύνεται
προς τις οµοσπονδίες και την ΕΟΕ, εφόσον δεν υπαχθεί στη γε-
νική κυβέρνηση, για τον παραγωγικό αθλητισµό. Έτσι θα µπορέ-
σουν να επιβιώσουν οι οµοσπονδίες και οι αθλητές -που όλοι το
θέλουµε- θα µπορούν να κάνουν αθλητισµό απερίσπαστοι. 

Γνωρίζετε πάρα πολύ καλά ότι ο ρόλος του αθλητισµού είναι
βαθιά κοινωνικός. Αφορά τα παιδιά µας, αλλιώς θα βρουν διέ-
ξοδο -όπως πολύ σωστά είπατε- στις καφετέριες, στα ναρκωτικά,
στα κοµπιούτερ, δεν θα έχουν όραµα. Και αυτό γιατί εκεί εκτο-
νώνονται. Ο αθλητισµός είναι πεδίο δράσης για τους µαθητές. 

Μιλάµε επίσης για οκτακόσιες χιλιάδες αθλητές που είναι εγ-
γεγραµµένοι στις οµοσπονδίες και ένα εκατοµµύριο εξακόσιες
χιλιάδες παιδιά που είναι εγγεγραµµένα στις ακαδηµίες. Γνωρίζω
την ευαισθησία σας και όλοι εµείς που δραστηριοποιούµαστε
στον αθλητισµό, θα είµαστε κοντά σας σε όποια προσπάθεια κά-
νετε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Ο Υπουργός κ.
Ιωαννίδης έχει το λόγο για τρία λεπτά. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙΔΗΣ (Υφυπουργός Παιδείας και Θρησκευ-
µάτων, Πολιτισµού και Αθλητισµού): Ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε.

Αυτά που είπατε είναι πολύ σωστά και πραγµατικά πρέπει –
τουλάχιστον όσο είµαι εγώ- να ελέγχουµε και το παραµικρό
ευρώ. Ήδη εδώ και πέντε µήνες περίπου δεν έχουµε ξοδέψει

χρήµατα. Πήγαµε στους Ολυµπιακούς µαζί µε το διευθυντή µου,
στους Παραολυµπιακούς, χωρίς όµως ούτε ένα ευρώ να ξοδευ-
τεί από το Υπουργείο. Είναι όλα αδαπάνως για το Υπουργείο. Πή-
γαµε µε το τελευταίο εισιτήριο που υπήρχε στη Σύνοδο
Υπουργών στην Κύπρο κ.ο.κ.. Αυτό είναι για µένα νόµος.

Εµείς δεν ζητάµε χάρη για τον αθλητισµό. Ο αθλητισµός είναι
υποχρέωση. Όποιος πραγµατικά καταλαβαίνει την αξία του, να
του δίνει τη δυνατότητα να λειτουργεί. Η σχέση του αθλητισµού
µε το Υπουργείο Υγείας είναι 1/7. Αυτό είναι παγκόσµιο, δεν µπο-
ρεί να το αµφισβητήσει κανείς. Οι άνθρωποι που αθλούνται, θα
γλυτώσουν τα φάρµακα. Το έκαναν οι Γερµανοί, µια και µιλάµε
όλο για τους Γερµανούς. Έτσι λοιπόν έχουν µειώσει τα έξοδα
από το Υπουργείο Υγείας. 

Αν βάλουµε λοιπόν ένα εκατοµµύριο στον αθλητισµό, θα γλυ-
τώσουµε επτά εκατοµµύρια. Αυτό θα γίνει, αν θέλουµε να υπάρ-
χουν υποδοµές και για τα παιδιά και για τους µεγάλους. Υπάρ-
χουν άνθρωποι µε σάκχαρο, άλλοι που έχουν κάνει µπαϊπάς που
έχουν ανάγκη να υπάρχουν χώροι, για να κάνουν τον περίπατό
τους κάθε µέρα. Αυτό είναι απαραίτητο. Όποιος είναι γιατρός,
µπορεί να το επιβεβαιώσει. 

Τα παιδιά µας πρέπει να έχουν τους χώρους ανοιχτούς, γιατί
µε τον αθλητισµό κερδίζουν σωµατική, ψυχική και πνευµατική
υγεία. Επίσης µε τον αθλητισµό δεν χάνονται. Εγώ, παραδείγµα-
τος χάριν, που ήµουν ορφανός από δέκα ετών δεν αισθάνθηκα
ότι θα χαθώ ποτέ, γιατί ασχολιόµουν µε τον αθλητισµό. Με έχετε
ζήσει. Δεν κινδύνεψα ποτέ ούτε παρασύρθηκα. Αυτά έχουµε υπο-
χρέωση να τα κάνουµε. 

Στην ερώτησή σας µιλάτε για το αυτοδιοίκητο. Η πολιτεία έχει
αποδεχθεί την αυτονοµία του αθλητικού κινήµατος σε αντιστοι-
χία µε ό,τι υπάρχει διεθνώς. Δεν έχει καµµία απολύτως πρόθεση
να το θίξει.

Εκείνο όµως το οποίο είναι αναφαίρετο δικαίωµα και κατοχυ-
ρωµένο, είναι να ελέγχεται –αυτό που ήδη είπαµε- ο τρόπος διά-
θεσης των ποσών που λαµβάνουν από τον κρατικό προϋπο-
λογισµό, καθώς και –σε κάθε περίπτωση- να γίνεται υπεράσπιση
του δηµοσίου συµφέροντος, ελέγχοντας τη νοµιµότητα των πρά-
ξεών τους. Πράγµατι πολλές φορές οι οµοσπονδίες έχουν, όπως
είδαµε τελευταία, παρά φύσιν µισθούς κ.λπ., θέµατα στα οποία
θα επέµβουµε, γιατί δεν µπορεί σε µια περίοδο που υπάρχει πρό-
βληµα στη χώρα, να υπάρχουν τέτοια τροµερά ποσά. 

Στη Γενική Γραµµατεία Αθλητισµού πέρα από τις αρµοδιότη-
τες της Υπηρεσίας λειτουργούσε και ο µόνιµος ελεγκτικός µη-
χανισµός, το Ελεγκτικό Συµβούλιο του άρθρου 52 του ν.
2725/1999 όπως ισχύει. Επρόκειτο για µια επιτροπή, τα µέλη της
οποίας έναντι αµοιβής προέβαιναν τακτικά σε ενδελεχείς ελέγ-
χους στις οµοσπονδίες. 

Δεδοµένου όµως πλέον της οικονοµικής στενότητας που δεν
επιτρέπει την πολυτέλεια των αµοιβών κ.λπ., αυτήν τη στιγµή –
και το λέω µε περηφάνια- υπάρχουν ακόµα στην πατρίδα άνθρω-
ποι, που είναι εθελοντές και θέλουν να λειτουργήσουν χωρίς
αµοιβή. Ανέβηκαν λοιπόν επάνω στο γραφείο µου πάρα πολλά
άτοµα από την υπηρεσία και πρότειναν να κάνουν οµάδες εργα-
σίας –όχι επιτροπές που είναι έµµισθες- ώστε να ελέγξουν όλες
τις οµοσπονδίες. 

Οι εκλογές των οµοσπονδιών τελειώνουν. Δεν το κάναµε µέχρι
τώρα για να µην πουν ότι ο Ιωαννίδης, η πολιτεία ανακατώνονται
ποιος θα βγει στις οµοσπονδίες ή όχι. Είµαστε «απ’ έξω», σε όλα
αυτά. Τελειώνουν λοιπόν οι εκλογές και θα µπούµε και θα ελέγ-
ξουµε όλες τις οµοσπονδίες. Δεν υπάρχει περίπτωση ποτέ να
αφήσουµε να ξοδευτεί έστω και ένα ευρώ και να πάει στράφι.
Επίσης µπορούµε να ζητήσουµε και τη βοήθεια του Υπουργείου
Οικονοµικών για να ελέγξει. 

Μιλήσατε –και καλύτερα να µη λέµε ποσά- για 15 εκατοµµύρια
για τις οµοσπονδίες. Το σύνολο είναι 66 εκατοµµύρια. Από αυτά,
19 εκατοµµύρια είναι οι µισθοί στη Γραµµατεία και µένουν 47
εκατοµµύρια. Από τα 47 εκατοµµύρια έχουµε 12 εκατοµµύρια,
τα οποία είναι για τα εθνικά στάδια σε όλη την Ελλάδα και 15
εκατοµµύρια είναι για τα ΣΕΦ, ΟΑΚΑ, Άγιο Κοσµά κ.λπ.. Αυτά όλα
είναι 27 εκατοµµύρια. Από τα 47 εκατοµµύρια, αφαιρούµε τα 27
εκατοµµύρια που είναι στη γενική κυβέρνηση και πρέπει να τα
πληρώσουµε. Άρα µένουν 20 εκατοµµύρια. 
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Ακόµη πληρώνουµε τους συνδέσµους προπονητών του ποδο-
σφαίρου, του µπάσκετ, των διαιτητών κ.λπ.. Έχουµε τα µαζικά
προγράµµατα, τα οποία για εµάς είναι το βασικότερο. Άρα λοι-
πόν γι’ αυτά πρέπει να ξοδέψουµε χρήµατα. Πώς θα µείνουν 15
εκατοµµύρια για τις οµοσπονδίες; Δηλαδή για όλα αυτά θα ξο-
δευτούν 5 εκατοµµύρια; Εποµένως, ας µη λέµε για ποσά. Θα
δούµε τι θα γίνει, θα κυνηγήσουµε το θέµα. 

Εµείς θέλουµε τη βοήθεια όλων και µέσα στο στενό οικονοµικό
πλαίσιο της πατρίδας να καταλάβουµε τι θα επενδύσουµε. Δεν
ζητάµε παραπάνω χρήµατα. Ας κοπούν. Οι οµοσπονδίες έχουν
κατηγορίες και κακώς έκαναν κατηγορίες. Δεν υπάρχουν τέτοιες
κατηγορίες. Η πρώτη κατηγορία θα πάρει 60%, αλλά υπάρχουν
κατηγορίες που θα πάρουν 20%. Τι κάνει µια κατηγορία µε 20%;

Τα λέω αυτά, ώστε όλοι όσοι αγαπούµε τον αθλητισµό –που
όλοι τον αγαπούν- να καταλάβουµε την κατάσταση. Μιλήσατε για
ένα εκατοµµύριο επτακόσιες χιλιάδες παιδιά που ασχολούνται.
Μα πίσω από όλα αυτά τα παιδιά τρέχουν οι µανάδες τους. Πού
θα τα πάνε; Πρέπει όλα αυτά να τα σκεφτούµε. 

Χαίροµαι που µου κάνατε αυτήν την επίκαιρη ερώτηση. Εγώ
είµαι στη διάθεσή σας, ό,τι θέλετε να το κυνηγήσουµε µαζί, απ’
όλα τα κόµµατα. Δεν είναι θέµα µόνο της Κυβέρνησης. Σε όλα
τα κόµµατα υπάρχουν άνθρωποι που αγαπούν τον αθλητισµό και
ξέρουν την αξία του. 

Όλοι µαζί να προχωρήσουµε, για να καταφέρουµε ό,τι καλύ-
τερο για το µέλλον. Έχουµε να προβάλλουµε το παρελθόν µας,
θέµα στο οποίο αρµόδιο είναι το Υπουργείο Πολιτισµού και πράγ-
µατι είµαστε περήφανοι. Είναι το πρώτο πράγµα που έρχονται
για να δουν οι ξένοι. Αυτό φέρνει χρήµατα, είναι µια βιοµηχανία.
Το παρόν είµαστε εµείς µαζί µε τα µεγάλα παιδιά µας. Το µέλλον
είναι τα µικρά παιδιά. Έχουµε ευθύνη και απέναντι σε αυτά και –
όπως είπε και ο Πρωθυπουργός- απέναντι στα αγέννητα. 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Και εµείς ευχαρι-

στούµε, κύριε Υπουργέ. 
Δόθηκε πολύς χρόνος στον Υπουργό, κυρία Καραµανλή και η

απάντησή του νοµίζω ότι ήταν εµπεριστατωµένη και πλήρης. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχουν διανεµηθεί τα Πρακτικά

των συνεδριάσεων της Τετάρτης 17 Οκτωβρίου 2012, της Πέµ-
πτης 18 Οκτωβρίου 2012, της Παρασκευής 19 Οκτωβρίου 2012
και της Δευτέρας 22 Οκτωβρίου 2012 και ερωτάται το Σώµα αν
τα επικυρώνει. 

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Συνεπώς τα Πρα-

κτικά των συνεδριάσεων της Τετάρτης 17 Οκτωβρίου 2012, της
Πέµπτης 18 Οκτωβρίου 2012, της Παρασκευής 19 Οκτωβρίου
2012 και της Δευτέρας 22 Οκτωβρίου 2012 επικυρώθηκαν.

Επίσης, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θέλω να σας ενηµε-
ρώσω ότι η συζήτηση της υπ’ αριθµόν 18/13/18-10-2012 επίκαι-
ρης επερώτησης Βουλευτών της Δηµοκρατικής Αριστεράς, προς
τους Υπουργούς Οικονοµικών και Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότη-
τας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων, σχετικά µε τον εκσυγ-
χρονισµό των φοροελεγκτικών µηχανισµών και την πάταξη της
φοροδιαφυγής, που είχε προγραµµατιστεί για αύριο, Παρα-
σκευή, 16-11-2012, δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος του κυ-
ρίου Υπουργού.

Σας ευχαριστώ.
Η δεύτερη µε αριθµό 579/12-11-2012 επίκαιρη ερώτηση δευ-

τέρου κύκλου του Βουλευτή Μεσσηνίας του Συνασπισµού Ριζο-
σπαστικής Αριστεράς – Ενωτικού Κοινωνικού Μετώπου κ.
Αθανασίου Πετράκου προς τους Υπουργούς Περιβάλλοντος,
Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής και Ανάπτυξης, Ανταγωνιστι-
κότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων, σχετικά µε τις
ρυθµίσεις υπέρ του οµίλου Μυτιληναίου από τη ΔΕΗ, δεν συζη-
τείται λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού και διαγράφεται.

Θα συζητηθεί η τρίτη µε αριθµό 575/12-11-2012 επίκαιρη ερώ-
τηση δευτέρου κύκλου του Βουλευτή Ηµαθίας των Ανεξάρτητων
Ελλήνων κ. Κωνσταντίνου Γιοβανόπουλου προς τον Υπουργό
Εσωτερικών, σχετικά µε την προκήρυξη διδακτικού προσωπικού
Μουσικής Εκπαίδευσης για τα Δηµοτικά Ωδεία.

Ο κ. Γιοβανόπουλος έχει το λόγο για δύο λεπτά.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΙΟΒΑΝΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε

Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, προηγουµένως ο Υφυπουργός Αθλητισµού κ.

Ιωαννίδης έλεγε ότι είκοσι αιώνες πίσω, σε αυτήν εδώ τη χώρα,
τρία ήταν τα µαθήµατα που διδάσκονταν οι νέοι µας: Ήταν ο
αθλητισµός, τα ελληνικά έπη και η µουσική.

Η επίκαιρη ερώτησή µου έχει να κάνει µε τη διδασκαλία της
µουσικής σήµερα στα δηµοτικά ωδεία και να δούµε αν µπορούµε
εµείς να είµαστε όντως, οι καλοί συνεχιστές αυτής της παράδο-
σης και αυτής της ανάγκης που έχει η µουσική παιδεία για τον
τόπο.

Προσωπικά -και νοµίζω ότι θα συµφωνήσουµε όλοι σε αυτό-
δεν µπορεί να θεωρείται η περικοπή σε οποιοδήποτε στάδιο της
παιδείας και σε οποιαδήποτε έκφρασή της ως παράπλευρη απώ-
λεια που να δικαιολογείται από αυτήν τη ζοφερή κρίση που σα-
ρώνει τον τόπο. Και πάντως, δεν µπορεί αυτή η κρίση να αφορά
τα δηµοτικά ωδεία, όταν αυτά έχουν εντελώς ανταποδοτικό χα-
ρακτήρα και δεν επιβαρύνουν καθ’ οιονδήποτε τρόπο είτε τον το-
πικό προϋπολογισµό είτε τον κυβερνητικό προϋπολογισµό, τον
εθνικό µας.

Πρόκειται για µία πολύ µεγάλη προσπάθεια, που εκτείνεται σε
όλους τους δήµους της χώρας και σκεφθείτε ότι το θέµα προ-
εκτάθηκε από τον Αντιδήµαρχο της Βέροιας, τον κ. Γιώργο Μι-
χαηλίδη. Μιλούσαµε για τους χίλιους-χίλιους τριακόσιους µαθη-
τές περίπου, που απασχολούνται στο δηµοτικό ωδείο της πόλης
-και µε όλες τις υπόλοιπες φυσικά δραστηριότητες, µε παραδο-
σιακούς χορούς κ.λπ.- και για τουλάχιστον σαράντα έως εξήντα
διδασκάλους οι οποίοι επενδύουν χρόνια τώρα σε αυτό που λέ-
γεται µουσική παιδεία.

Στην πορεία, όµως και καθώς παρακολουθούσα το θέµα, δια-
πίστωσα ότι σε όλη την Ελλάδα µιλάµε για περίπου δεκαέξι χι-
λιάδες παιδιά που πραγµατικά αφιερώνουν χρόνο, αφιερώνουν
ψυχή σε αυτό που λέγεται µουσικός πολιτισµός. Είναι παιδιά τα
οποία περιµένουν από το Υπουργείο Παιδείας µία υπογραφή για
να συνεχίσουν και φέτος τις σπουδές τους, είναι παιδιά από τα
οποία δεν µπορούµε να στερήσουµε την εξέλιξη, καθώς ξέρετε
ότι δεν είναι όλα αυτά πρωτοετή ή δευτεροετή. Είναι παιδιά που
φθάνουν στο τέλος της θητείας τους σε αυτό το κοµµάτι της παι-
δείας και πρέπει, παίρνοντας αυτό το πτυχίο, να συνεχίσουν σε
ένα στάδιο επόµενο, πρέπει να συµµετέχουν σε νέους διαγωνι-
σµούς, πρέπει να πάρουν υποτροφίες για να εξελιχθούν σε µου-
σικά πανεπιστήµια.

Για όλους αυτούς τους λόγους, λοιπόν, θα αρκούσε µία υπο-
γραφή -τουλάχιστον έτσι µε ενηµερώνουν, αν είναι διαφορετικά
διαψεύστε µε ή φωτίστε µε- για να µπορέσει να προχωρήσει η
διαδικασία, δοθέντος ότι οι δάσκαλοί τους πρέπει να προσλη-
φθούν µε τις διαφανείς διαδικασίες του ΑΣΕΠ. Ολοκληρώθηκαν
οι αιτήσεις, ολοκληρώθηκαν όλα τα προγράµµατα,

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Επιτρέψτε µου ένα λεπτό, κύριε Πρόεδρε.
Σκεφθείτε ότι η υποβολή προτάσεων για τις κατατακτήριες του

Σεπτεµβρίου έπρεπε να έχει γίνει µέχρι τις 18 Σεπτεµβρίου. Δεν
έγινε αυτό το πράγµα. Η υποβολή µαθητολογίων του πρώτου
εξαµήνου έπρεπε να έχει ολοκληρωθεί µέχρι τις 31 Οκτωβρίου.
Δεν έγινε αυτό το πράγµα. Η υποβολή προτάσεων για τη διεξα-
γωγή πτυχιακών και διπλωµατικών εξετάσεων της περιόδου Ια-
νουαρίου έπρεπε να γίνει µέχρι τις 5 Νοεµβρίου. Δεν έγινε ούτε
αυτό. Ξέρετε γιατί δεν έγινε; Διότι δεν υπήρχε η απόφαση του
ΥΠΕΣ, του Υπουργείου Εσωτερικών, για να προχωρήσουν οι άν-
θρωποι σε νόµιµες προσλήψεις και να συνεχίσουν κανονικά την
παροχή γνώσης στα παιδιά.

Η παιδεία, λοιπόν, κύριε Υπουργέ, νοµίζω ότι είναι κάτι πάρα-
πάρα πολύ σοβαρό, για το οποίο δεν µπορούµε σε καµµία περί-
πτωση να ολιγωρήσουµε. Μπορεί αµφότεροι να έχουµε
υπηρετήσει σε µία άλλη επιστήµη, αλλά η αρµονία της παιδείας,
έτσι όπως πραγµατικά πρέπει να την εµφυσήσουµε στα παιδιά
µας, δεν νοµίζω ότι µπορεί να είναι αντικείµενο διαπραγµάτευ-
σης. Νοµίζω ότι θα πρέπει να δώσουµε τον καλύτερό µας εαυτό.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Ο Αναπληρωτής
Υπουργός Εσωτερικών κ. Χαράλαµπος Αθανασίου έχει το λόγο
για τρία λεπτά.
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ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ (Αναπληρωτής Υπουργός Εσω-
τερικών): Κύριε Πρόεδρε, κατ’ αρχάς, θα ήθελα να ευχαριστήσω
το συνάδελφο κ. Γιοβανόπουλο και για την ερώτησή του, διότι
πράγµατι πολλές περιοχές της Ελλάδος απασχολεί το θέµα των
ωδείων, αλλά και για τις ευαισθησίες που έχει για το θέµα, για
το µουσικό πολιτισµό, τις οποίες συµµερίζοµαι απόλυτα.

Όµως, να ξεκαθαρίσουµε κάτι κατ’ αρχάς όσον αφορά τη λει-
τουργία των ωδείων. Τα δηµοτικά ωδεία είναι δύο κατηγοριών
ως υπηρεσίες του δήµου. Είναι αυτά τα οποία υπάγονται απευ-
θείας στους δήµους, στους ΟΤΑ ή σε νοµικά πρόσωπα του ΟΤΑ
που είναι δηµοσίου δικαίου, που έχουν άλλη ρύθµιση και αυτά
που λειτουργούν µε µορφή νοµικού προσώπου ιδιωτικού δικαίου,
όπως είναι οι επιχειρήσεις. Τέτοια επιχείρηση είναι και το Ωδείο
της Βέροιας, για το οποίο γίνεται λόγος αυτήν τη στιγµή, δηλαδή
η ΚΕΠΑ Βέροιας.

Έτσι, λοιπόν, αυτά τα ωδεία λειτουργούν είτε ως νοµικά πρό-
σωπα δηµοσίου δικαίου υπαγόµενα απευθείας στους ΟΤΑ, είτε
ως επιχειρήσεις των ΟΤΑ και νοµικά πρόσωπα ιδιωτικού δικαίου.
Λόγω της δυσµενούς οικονοµικής κρίσης, όπως ξέρετε, υπήρξε
ο ν. 3812/2009, µε τον οποίο έγιναν δραστικές περικοπές ως
προς το προσωπικό.

Προσέξτε τώρα. Σε αυτό υπάρχει µία εξαίρεση. Την εξαίρεση
την καθορίζει το άρθρο 12, παράγραφος 14, του ν. 4071/2012
που αφορά, όµως, τα ωδεία των δήµων, δηλαδή αυτά που λει-
τουργούν µε µορφή νοµικού προσώπου δηµοσίου δικαίου και
υπάγονται απευθείας στους ΟΤΑ. Αυτά εξαιρέθηκαν από το νόµο
και µπορούν να γίνονται προσλήψεις, εφόσον υπάρχουν αντίτιµα,
σε απεριόριστο αριθµό.

Σε αυτήν την περίπτωση, όµως, δεν υπάγεται –και αναφέροµαι
συγκεκριµένα στην ερώτηση- η ΚΕΠΑ Βέροιας, γιατί εξαιρείται.
Αποτελεί, δηλαδή, επιχείρηση του ΟΤΑ και δεν υπάγεται στους
περιορισµούς του νόµου για το προσωπικό.

Όσον αφορά τώρα τη στελέχωση αυτών των επιχειρήσεων, µε-
ταξύ των οποίων είναι και το Ωδείο της Βέροιας και αναφέρατε
πολύ σωστά τις ηµεροµηνίες, κύριε Γιοβανόπουλε. Από 30 Αυ-
γούστου, πολύ πριν δηλαδή, το Υπουργείο Εσωτερικών µε το έγ-
γραφο 32911 απέστειλε στο Υπουργείο Διοικητικής Μεταρρύθµι-
σης τα αιτήµατα των επιχειρήσεων αυτών. Μεταξύ αυτών είναι
και της Βέροιας, αλλά µε τον περιορισµό, όπως είπαµε, του 10%
που µειώνεται το προσωπικό. Δηλαδή, αντί να προσληφθούν
εξήντα, προσλαµβάνονται πενήντα τέσσερις λόγω του περιορι-
σµού. 

Στο Υπουργείο Διοικητικής Μεταρρύθµισης στη συνέχεια απέ-
στειλε το Γενικό Λογιστήριο του Κράτους βεβαίωση -σχετική έκ-
θεση, διότι πρέπει να υπάρχει µία έκθεση του Λογιστηρίου ότι
δεν επιβαρύνεται ο κρατικός προϋπολογισµός, αφού λειτουρ-
γούν µε αντίτιµα. Αυτή η έκθεση τελείωσε, έχει ολοκληρωθεί. Στη
συνέχεια, το Υπουργείο Διοικητικής Μεταρρύθµισης έχει προ-
ωθήσει σχέδιο ΠΥΣ, προκειµένου να υπογραφεί από τον αρµόδιο
Υπουργό. Μετά την έγκριση από την επιτροπή της ΠΥΣ 33/2006
που την απαρτίζουν δύο Υπουργοί, ο Υπουργός Οικονοµικών και
ο Υπουργός Διοικητικής Μεταρρύθµισης για όλες αυτές τις πε-
ριπτώσεις, θα προσληφθούν οι συµβασιούχοι.

Είµαστε σ’ αυτό το στάδιο. Μετά την ερώτηση που κάνατε –
και πολύ σωστά- ήρθα σε επαφή και βρισκόµαστε στο τέλος. Πι-
στεύω ότι είναι θέµα ηµερών να ολοκληρωθεί η όλη διαδικασία
και να αρχίσει η διαδικασία της πρόσληψης µέσω ΑΣΕΠ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνε-
δρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού
προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥ-
ΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτη-
ρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής,
είκοσι ένας µαθητές και µαθήτριες και τρεις εκπαιδευτικοί από
το 6ο Δηµοτικό Σχολείο Δάφνης Αττικής. 

Η Βουλή σας καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Ορίστε, κύριε Γιοβανόπουλε, έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΙΟΒΑΝΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-

εδρε.
Ξέρετε, κύριε Υπουργέ, ως νέος Βουλευτής πολλές φορές

νιώθω απέραντη την αδυναµία να κουνήσω αυτήν την τεράστια
πέτρα που λέγεται «ελληνική γραφειοκρατία» και «διοίκηση». Άλ-
λοτε σε πιάνει απελπισία, άλλοτε θυµώνεις, άλλοτε απογοητεύε-
σαι. Παρ’ όλα αυτά, χαίροµαι και µόνο που ακούω ότι µε την
ερώτηση τη δική µου, των Ανεξαρτήτων Ελλήνων, κάποιων άλλων
συναδέλφων, κινητοποιηθήκατε και ότι έφτασε µία µέρα νωρί-
τερα από το Γενικό Λογιστήριο του Κράτους, το οποίο φαντάζο-
µαι ότι είναι κάτι που το παίρνετε κάθε χρόνο.

Ας βρούµε µία λογικότερη λύση σε τέτοιους γρίφους, αφού
κάθε χρόνο πρέπει να ρωτάµε το Γενικό Λογιστήριο του Κράτους
για την ίδια ιστορία, για το ίδιο νοµικό πρόσωπο. Ας βρούµε µία
«τηλεφωνικότερη» λύση, για να µην περιµένουµε ξανά την αί-
τηση, ξανά την απάντηση από τις 30 Αυγούστου και περιµένουν
µαζί και δύο χιλιάδες εκπαιδευτικοί, δύο χιλιάδες οικογένειες. Αν
κόψουµε το 10%, είναι χίλιες οκτακόσιες οικογένειες, είναι άν-
θρωποι που θέλουν να προσφέρουν έργο. 

Νοµίζω ότι δεν µπορούµε να καθυστερούµε. Σας λέω τουλά-
χιστον ότι κάτι στιγµές σαν και αυτές, έχω τη χαρά ότι έβαλα και
εγώ µία µικρή πινέζα σε όλο αυτό το καταρρέον οικοδόµηµα,
µήπως και στηριχθούµε κάπως, µήπως και προχωρήσουµε. Χαί-
ροµαι που πήρατε και εσείς την πρωτοβουλία. Ακούγονται τόσα
πολλά. Έχουν λεχθεί τα πάντα τόσες φορές σ’ αυτήν την Αί-
θουσα, που καµµιά φορά πρέπει να σταµατάµε και από την πο-
λυλογία, γιατί δεν έχει κανένα νόηµα. 

Εγώ ευχαριστώ για το ενδιαφέρον που δείξατε. Μακάρι να
προχωρήσουµε και να δώσουµε στους ανθρώπους όχι µόνο της
Βέροιας αλλά και όλης της Ελλάδας –είναι δύο χιλιάδες εκπαι-
δευτικοί σ’ όλη την Ελλάδα- αυτό που δικαιούνται. Πρέπει να χα-
ρίσουµε στα παιδιά µας αυτό που δικαιούνται. Και στο κοµµάτι
που λέγεται «µουσική παιδεία» δεν πρέπει να καθυστερούµε κα-
θόλου.

Πάντως, σας ευχαριστώ πολύ για το ενδιαφέρον.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Το λόγο έχει ο Ανα-

πληρωτής Υπουργός Εσωτερικών κ. Χαράλαµπος Αθανασίου. 
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ (Αναπληρωτής Υπουργός Εσω-

τερικών): Δεν θα προσθέσω πολλά, κύριε Πρόεδρε. Συµφωνώ
και στο σηµείο αυτό µε τον κ. Γιοβανόπουλο για το ότι πράγµατι
υπάρχει µια γραφειοκρατία στις υπηρεσίες. Γι’ αυτό, όπως θα
γνωρίζετε, µε εντολή του Πρωθυπουργού σε όλα τα Υπουργεία
προσπαθούµε, τώρα να απλοποιήσουµε τις διαδικασίες για να
σταµατήσει αυτή η γραφειοκρατία. Ήδη στο Υπουργείο Εσωτε-
ρικών έχουµε αναλάβει µια τιτάνια προσπάθεια, παράλληλα µε
το καθηµερινό έργο του Υπουργείου, ώστε να µπορέσουµε να
δούµε όλες αυτές τις διατάξεις οι οποίες δηµιουργούν δυσλει-
τουργία στη Δηµόσια Διοίκηση. Πιστεύω ότι σε σύντοµο χρονικό
διάστηµα θα καταφέρουµε πολλά. 

Όσον αφορά πάλι για τα ωδεία, σας είπα πράγµατι ότι παρά
ταύτα το Υπουργείο Εσωτερικών προχώρησε πολύ έγκαιρα τις
διαδικασίες…

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΙΟΒΑΝΟΠΟΥΛΟΣ: Φαντάζεστε, κύριε
Υπουργέ, ότι µέσα στο Νοέµβριο θα έχουµε ουσιαστική λύση; 

ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ (Αναπληρωτής Υπουργός Εσω-
τερικών): Είµαι ήδη σε επαφή και ίσως σας τηλεφωνήσω σε δυο-
τρεις µέρες για να σας πω πού βρίσκεται. Ας έχουµε µια επαφή. 

Σας ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Ευχαριστούµε,

κύριε Υπουργέ.
Η τέταρτη µε αριθµό 577/12-11-2012 επίκαιρη ερώτηση δευ-

τέρου κύκλου της Βουλευτού Β’ Θεσσαλονίκης της Δηµοκρατι-
κής Αριστεράς κ. Αικατερίνης Μάρκου προς τον Υπουργό Δη-
µόσιας Τάξης και Προστασίας του Πολίτη, σχετικά µε τον εξο-
πλισµό και την εκπαίδευση της Ελληνικής Αστυνοµίας, δεν συζη-
τείται λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού και διαγράφεται. 

Εισερχόµαστε στην πέµπτη µε αριθµό 583/12-11-2012 επί-
καιρη ερώτηση δευτέρου κύκλου του Βουλευτή Λάρισας του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Γεωργίου Λαµπρούλη
προς τους Υπουργούς Εσωτερικών και Ανάπτυξης, Ανταγωνιστι-
κότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων, σχετικά µε τις ζη-
µιές που προκλήθηκαν από τις έντονες βροχοπτώσεις στις
περιοχές των Δήµων Πύλης και Καλαµπάκας του Νοµού Τρικά-
λων. 
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Το λόγο έχει ο κ. Λαµπρούλης για δύο λεπτά. 
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Στα τέλη του Οκτώβρη -και συγκεκριµένα ανήµερα της 28ης

Οκτωβρίου- σηµειώθηκαν έντονες βροχοπτώσεις, µε αποτέλε-
σµα τις πληµµύρες που ακολούθησαν στην περιοχή του Νοµού
Τρικάλων και συγκεκριµένα στους Δήµους Καλαµπάκας και
Πύλης. Το αποτέλεσµα ήταν να προκληθούν τεράστιες ζηµιές και
σε κατοικίες και σε καταστήµατα, αλλά κυρίως, αν θέλετε, σε
έργα υποδοµών, όπως σε δρόµους, σε γέφυρες κ.λπ.. 

Μάλιστα, υπάρχουν και χωριά, όπως είναι για παράδειγµα, το
Νεραϊδοχώρι, που σηµειωτέον είναι η δεύτερη φορά τα τελευ-
ταία δύο χρόνια που σηµειώνονται αντίστοιχες καταστροφές από
πληµµύρες. 

Κατά τη γνώµη µου και όπως φαίνεται και εκ του αποτελέσµα-
τος, αυτές οι ζηµιές δεν ήταν αναπόφευκτες. Σε αρκετές περι-
πτώσεις θα µπορούσαν να είχαν αποφευχθεί αν είχαν ληφθεί όλα
τα απαραίτητα µέτρα συντήρησης των φρεατίων, και των ρεµά-
των της περιοχής.

Όµως, από την άλλη µεριά αναδεικνύονται και οι τεράστιες πο-
λιτικές ευθύνες όλων των προηγούµενων χρόνων των κυβερνή-
σεων του ΠΑΣΟΚ και της Νέας Δηµοκρατίας, αλλά και της
σηµερινής τρικοµµατικής Κυβέρνησης για τη λογική εκτέλεσης
των έργων, τα οποία έγιναν χωρίς τις απαραίτητες υδρολογικές
και γεωλογικές µελέτες. Και αυτό δεν συµβαίνει µόνο σ’ αυτήν
την περιοχή που επλήγη και για την οποία συζητούµε σήµερα
αλλά και σε όλη την Επικράτεια. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Κύριε Υπουργέ, πριν
σας δώσω το λόγο, θα ήθελα να σας πω ότι ο κ. Λαµπρούλης
είναι άνθρωπος της τοπικής αυτοδιοίκησης και ξέρει καλά τα
συγκεκριµένα θέµατα. 

ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ (Αναπληρωτής Υπουργός Εσω-
τερικών): Βέβαια, κύριε Πρόεδρε. Εξάλλου…

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ: Και γιατρός και θα µπορούσα να
απαντήσω και στον κ. Ιωαννίδη γι’ αυτά που έλεγε πριν. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Την επόµενη φορά,
κύριε Λαµπρούλη. 

Το λόγο έχει ο κύριος Υπουργός. 
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ (Αναπληρωτής Υπουργός Εσω-

τερικών): Πάντοτε οι ερωτήσεις και οι επερωτήσεις του κ. Λαµ-
προύλη είναι και εύστοχες και επίκαιρες και γι’ αυτό θα ήθελα
να τον ευχαριστήσω. 

Πράγµατι, λοιπόν, όταν επίκεινται τέτοιες θεοµηνίες, θα πρέπει
να λαµβάνονται προληπτικά µέτρα. Βέβαια, το Υπουργείο Εσω-
τερικών -και στο παρελθόν αλλά και τώρα- έχει δώσει τις σχετι-
κές οδηγίες, ώστε να λαµβάνονται τέτοια µέτρα, όπως να καθο-
ρίζονται οι τάφροι, οι ρεµατιές κ.λπ.. Όµως, όπως ξέρετε, αυτό
ανήκει στην αρµοδιότητα της τοπικής αυτοδιοίκησης και από εκεί
θα πρέπει να γίνεται η επίβλεψη.  

Όσον αφορά τώρα τα ερωτήµατα που θέσατε, θα ήθελα να
σας πω ότι πράγµατι η οικεία περιφέρεια έχει λάβει µέτρα για
την αποκατάσταση της επικινδυνότητας του οδικού δικτύου. Μά-
λιστα, θα καταθέσω και µία έκθεση -την οποία µάς έχει στείλει η
Αποκεντρωµένη Διοίκηση Θεσσαλίας-Στερεάς Ελλάδας- όπου
φαίνεται ότι έχει µεριµνήσει για τη σήµανση και τη λήψη άµεσων
µέτρων, προκειµένου να αποκατασταθεί η ασφαλής κυκλοφορία
στο εθνικό και το επαρχιακό δίκτυο -µε τις εργολαβίες συντήρη-
σης, οι οποίες βρίσκονται σε εξέλιξη- και για την αποκατάσταση
των βλαβών στο οδικό δίκτυο -µε την ανακατασκευή καταστρα-
φέντων τµηµάτων- και παράλληλα και για τη διευθέτηση της κοί-
της των ποταµών. 

(Στο σηµείο αυτό ο Αναπληρωτής Υπουργός Εσωτερικών κ.
Χαράλαµπος Αθανασίου καταθέτει για τα Πρακτικά το προανα-
φερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος
Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της
Βουλής)

Υπάρχει µία τεχνική έκθεση, στην οποία σηµειώνονται όλες οι
ενέργειες, οι οποίες έπρεπε να γίνουν.

Ως προς το δεύτερο υποερώτηµα της πρώτης ερώτησής σας,
δηλαδή τι θα γίνει µε τις ζηµίες που υπέστησαν οι ιδιώτες, η πε-
ριφέρεια σε συνεργασία µε το Υπουργείο έχει στείλει συνεργεία
για να καταγράψουν τις ζηµίες που προέκυψαν στο σύνολο των

κτηρίων. Μετά την καταγραφή θα δούµε πώς θα γίνει η  αποζη-
µίωση. Αυτήν τη στιγµή, όµως, δεν έχει ολοκληρωθεί η κατα-
γραφή αυτή. 

Τώρα, όσον αφορά το δεύτερο ερώτηµα, πρέπει να σας πω ότι
τα χρήµατα δίδονται στην τοπική αυτοδιοίκηση και από τους ΚΑΠ
και από τη ΣΑΤΑ, τα οποία, βεβαίως, είναι µειωµένα. Ήδη σήµερα
που µιλάµε έχουν εκδοθεί δύο υπουργικές αποφάσεις, οι οποίες
αφορούν η µία το Δήµο Πύλης και η δεύτερη το Δήµο Καλαµπά-
κας, για να ξεκινήσουν άµεσα τα έργα ύψους 75.000 ευρώ η κάθε
µία. 

Παράλληλα, όµως, πρέπει να σας πω ότι στο πλαίσιο του προ-
γράµµατος ΣΑΤΑ για το 2011 κατανεµήθηκε στο Δήµο Καλαµπά-
κας το ποσόν του 1.665.000 ευρώ, εκ των οποίων περίπου το
1.509.000 ευρώ δόθηκε για έργα και επενδυτικές δραστηριότη-
τες -όπως τα έργα υποδοµής- και αντίστοιχο ποσόν ύψους
1.000.000 ευρώ εδόθη για τα έργα και τις επενδυτικές δραστη-
ριότητες στο Δήµο Πύλης. 

Πιστεύω ότι είναι θέµα της τοπικής αυτοδιοίκησης να προχω-
ρήσει λίγο, για να µπορέσουν να αποκατασταθούν όλες οι βλά-
βες. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Ορίστε, κύριε Λα-
µπρούλη, έχετε το λόγο.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ -το είπε και ο Πρόεδρος- ανεξάρτητα µε την

έως τώρα ενασχόληση µε την τοπική αυτοδιοίκηση, τι µας λέτε
τώρα; Ποια ΣΑΤΑ; Το 2012 δεν πήραν φράγκο οι δήµοι. Κοροϊ-
δεύουµε τον κόσµο; Κοροϊδεύουµε τους συµπολίτες µας στην
περιοχή και πολύ περισσότερο αυτήν την περίοδο, που τόσο
πολύ υπερθεµατίζετε, που ο λαός µας σηκώνει τεράστιο βάρος;
Αυτό είναι το πρώτο.

Δεύτερον, εµείς ζητούµε συγκεκριµένη δέσµευση µέτρων.
Αναφέρατε κάποια, αλλά αυτά είναι «ασπιρίνες» και η περιφέρεια
δεν έχει φράγκο -όπως είπε- και η τοπική αυτοδιοίκηση στο σύ-
νολο ή η τοπική διοίκηση, αν θέλετε, είτε περιφερειακή είτε το-
πική. Αυτά είναι τα εξής:

Πρώτον. Αποκατάσταση άµεσα των ζηµιών. Τι θα πει ότι κάνετε
καταγραφή ακόµα; Πότε θα τελειώσει η καταγραφή; 

Δεύτερον. Άµεση αποζηµίωση των πληγέντων, των περιουσιών
τους, των σπιτιών τους κ.λπ.. Υπάρχουν δρόµοι που έχουν χωρί-
σει σπίτια στα δύο. Υπάρχουν χωριά τα οποία είναι αποκλει-
σµένα. 

Και τέλος το βασικό. Η περιφέρεια, όπως αναφέρατε, µπορεί
να ξεκινήσει τη διαδικασία αποκατάστασης των έργων. Θα υπάρ-
ξουν, όµως, οι απαραίτητες υδρολογικές και γεωλογικές µελέ-
τες, όπως προείπα και στην πρώτη µου τοποθέτηση, ούτως ώστε
να προλάβουµε ενδεχοµένως άλλα τέτοια φαινόµενα στο µέλλον;
Εντάξει, συµφωνούµε όλοι ότι δεν µπορούµε να τα βάλουµε µε
τα φαινόµενα της φύσης. Όµως µπορούµε να πάρουµε τα κα-
τάλληλα µέτρα προς αυτήν την κατεύθυνση. 

Εδώ το πρόβληµα είναι οξυµένο. Δεν ξέρω αν πήγατε στη πε-
ριοχή, αλλά σας προκαλώ να πάτε να τη δείτε, για να δείτε τον
πόνο και τη δυστυχία που δηµιούργησαν όλα αυτά τα καιρικά
φαινόµενα. 

Έτσι, λοιπόν, µη µιλάµε για τοπική διοίκηση. Εδώ την έχετε
τρελάνει την τοπική διοίκηση. Είδατε προχθές που συζητούσαµε
τον προϋπολογισµό και τα ξέρετε τα στοιχεία. Μη σπέρνετε ψευ-
δείς αυταπάτες στον κόσµο ή -επιτρέψτε µου να πω- και λάθος
εντυπώσεις ότι θα δοθεί χρηµατοδότηση. Ποια χρηµατοδότηση;
Οι ΚΑΠ µειώθηκαν έως τώρα 60%. Η ΣΑΤΑ δεν υπάρχει, δεν υφί-
σταται. Μιλάµε για Πρόγραµµα Δηµοσίων Επενδύσεων; Άρα, σε
ποιον τα λέτε αυτά, κύριε Υπουργέ; 

Εµείς, λοιπόν, εν κατακλείδι, ζητούµε να τελειώσουν σε σύν-
τοµο διάστηµα οι καταγραφές, οι πληγέντες να αποζηµιωθούν
και να προχωρήσουν άµεσα τα έργα αποκατάστασης όλων των
ζηµιών. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Κύριε Υπουργέ,
κύριε Αθανασίου, έχετε το λόγο, για τρία λεπτά.

ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ (Αναπληρωτής Υπουργός Εσω-
τερικών): Να σας πω κατ’ αρχάς, κύριε συνάδελφε, ότι η κατα-
γραφή των ζηµιών και η επίσπευση των έργων δεν είναι αρµο-
διότητα του Υπουργείου Εσωτερικών, αλλά -όπως ξέρετε- είναι
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αρµοδιότητα του ΥΠΕΧΩΔΕ. Και πιστεύω ότι, µε τη συνεργασία
που έχουµε και µε τις παρεµβάσεις που έχουµε κάνει, θα επι-
σπευθούν όλα αυτά. 

Όπως ξέρετε πολύ καλά, το Υπουργείο Εσωτερικών δεν κατα-
σκευάζει τα έργα. Το Υπουργείο Εσωτερικών πιέζει και προς την
αυτοδιοίκηση, αλλά και προς το ΥΠΕΧΩΔΕ, για να τελειώσουν. 

Τώρα, βεβαίως, έχουν µειωθεί …
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ: Κύριε Υπουργέ, µου επιτρέπετε,

σας παρακαλώ; 
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ (Αναπληρωτής Υπουργός Εσω-

τερικών): Βεβαίως. 
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ: Συγγνώµη, κύριε Πρόεδρε, δεν

το συνηθίζω, δεν είναι του χαρακτήρα µου, αλλά θα ήθελα να πω
κάτι.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Ορίστε, κύριε  συ-
νάδελφε.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ: Κοιτάξτε να δείτε, υπάρχουν δύο
δήµοι εκεί, όπως γνωρίζετε πολύ καλά, ο Δήµος Καλαµπάκας και
ο Δήµος Πύλης. Οι δήµοι έχουν κάνει την καταγραφή, τα ξέρουν.
Ποιο ΥΠΕΧΩΔΕ µού λέτε τώρα;  

Λέτε για το ρόλο της τοπικής αυτοδιοίκησης. Οι δήµοι τα ξέ-
ρουν. Ξέρουν ακόµα και το σπίτι και αυτόν που µένει εκεί και έχει
πληγεί. Περιµένετε από το ΥΠΕΧΩΔΕ;

ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ (Αναπληρωτής Υπουργός Εσω-
τερικών):

Ακούστε, κύριε  συνάδελφε. Θα γίνει καταγραφή. Σας εξήγησα
από την αρχή ότι έχουν σταλεί κλιµάκια, τα οποία κάνουν την κα-
ταγραφή των ζηµιών. Πρόκειται για την Υπηρεσία Αποκατάστα-
σης Σεισµοπλήκτων -τη λεγόµενη ΥΑΣ- του Υπουργείου Ανά-
πτυξης.  

Από τις αυτοψίες, λοιπόν, προκύπτει ότι οι ζηµίες είναι εκτε-
ταµένες. Ως εκ τούτου, η Υπηρεσία Αποκατάστασης Σεισµοπλή-
κτων θα συντάξει σχέδιο κοινής υπουργικής απόφασης, για να
αποζηµιωθούν. Αυτό δεν µπορεί να γίνει τυχαία µε τις δηλώσεις
του καθενός, γιατί µπορεί αυτές να είναι υπερβολικές. Είναι, λοι-
πόν, σωστό να γίνεται καταγραφή από αρµόδια συνεργεία -που
έχουν την τεχνογνωσία- και αυτά να καθορίσουν και τις ζηµίες

και το ύψος της δαπάνης. Γι’ αυτό ακριβώς γίνεται αυτή η κατα-
γραφή. Αλίµονο, αν αυτό που δηλώνει ο καθένας ότι υπέστη, να
είναι και το αληθές. Με αυτήν την έννοια σας το είπα. Η υπηρεσία
αυτή υπάγεται στο Υπουργείο Ανάπτυξης. 

Όσον αφορά τα ποσά: Πράγµατι, έχουν µειωθεί τα ποσά
στους δήµους. Αυτό είναι γνωστό. Έχει απασχολήσει και το συ-
νέδριο της ΚΕΔΕ, έχει απασχολήσει την Ένωση Περιφερειών και
δεν αµφισβητείται. Σας λέω, όµως, ότι εντός της εβδοµάδος θα
καταβληθεί η πρώτη δόση, για να µπορέσουν να αντεπεξέλθουν
οι δήµοι και να αποκαταστήσουν και τα έργα υποδοµής, που είναι
µέσα στις δραστηριότητές τους. Έχουµε τη διαβεβαίωση, σε συ-
νεργασία µε το Γενικό Λογιστήριο του Κράτους, ότι την προσεχή
εβδοµάδα -πιθανόν και την Παρασκευή- θα καταβληθεί η πρώτη
δόση. Συνεπώς προβλέπεται να δώσουν ένα ποσό από αυτά. Τί-
ποτε άλλο δεν µπορώ να σας πω. Το Υπουργείο Εσωτερικών δεν
βγάζει τα λεφτά. Το Υπουργείο Εσωτερικών κάνει την κατανοµή,
ανάλογα µε τα αντικειµενικά κριτήρια που έχουν προκαθορισθεί,
σε συνεργασία µε την ΕΝΠΕ και την ΚΕΔΕ. Δεν ορίζει ποιο θα
είναι το σύνολο του ποσού. Γι’ αυτό είναι άλλοι αρµόδιοι.

Συνεπώς κάντε λίγο υποµονή. Θα πάρουν την πρώτη δόση και
από αυτά τα χρήµατα θα µπορέσουν να καλύψουν ένα µέρος των
ζηµιών. Πέραν αυτού, σας είπα ότι έχουν υπογραφεί δύο υπουρ-
γικές αποφάσεις, µε τις οποίες δίνουµε για άµεσες ενέργειες
από 75.000 ευρώ σε κάθε δήµο.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Ευχαριστούµε,

κύριε Υπουργέ.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση των

επικαίρων ερωτήσεων.
Δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη συνεδρίαση; 
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 10.52’ λύεται η συνε-

δρίαση για αύριο ηµέρα Παρασκευή, 16 Νοεµβρίου 2012 και ώρα
10.00’ µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος κοινοβουλευτικό
έλεγχο: συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων, σύµφωνα µε την ηµε-
ρήσια διάταξη.
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